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ممنوعیتی برای حضور بانوان در انتخابات 

ریاست جمهوری وجود ندارد
رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراهای مجلس با اشاره به طرح اصلاح موادی از 
قانون انتخابات ریاســت جمهوری،گفت: ممنوعیتی برای حضور بانوان در انتخابات ریاست 

جمهوری وجود ندارد.
محمدصالح جوکار، با اشاره به تعریف مصادیق رجال سیاسی و مذهبی در طرح اصلاح موادی 
از قانــون انتخابات ریاســت جمهوری، گفت: معیارهای رجال مذهبی و سیاســی در جریان 
بررســی این طرح در مجلس بررسی و به تصویب رسیده است. تفسیر این معیارها با شورای 
نگهبان طبق اصل 115 قانون اساســی اســت و ما در طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست 

جمهوری مبتنی بر تفسیر شورای نگهبان، معیارها را تعریف کردیم.
رئیس کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراها در مجلس شورای اسلامی افزود: رجال جنبه 
جنســیتی ندارد و به صورت کلی در قانون تعریف شــده اســت. بنابراین شورای نگهبان در 
جریان بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات، صلاحیت افراد را طبق معیارهای رجال سیاسی، 
مذهبی، مدیر، مدبر و ســایر شــروط عمومی و اختصاصی بدون در نظر گرفتن جنسیت باید 
بررســی و نظــر خود را اعلام کند لــذا ممنوعیتی برای حضور بانوان در انتخابات ریاســت 

جمهوری وجود ندارد.
وی یادآور شــد: بر اساس آنچه نمایندگان در مجلس به تصویب رساندن رجال مذهبی یعنی 
اعتقــاد قلبی و التزام عملی بــه ولایت مطلقه فقیه، بهره منــدی از اطلاعات لازم در حوزه 
اعتقادات و اصول دین، احساس مسئولیت نسبت به امور دینی مردم و ترویج ارزش های دینی 

و انقلابی و صداقت در گفتار و عدالت در رفتار.
جوکار ادامه داد: رجال سیاســی نیز با شــروطی در مجلس مبنی بر بهره مندی از اطلاعات 
لازم و قدرت تحلیل، تعهد و التزام عملی به نظام جمهوری اســلامی ایران، داشــتن مواضع 
روشن و عملکرد شفاف، شناخت و آگاهی عمیق نسبت به امور داخلی، منطقه ای و بین المللی 
و ســابقه تلاش همه جانبه در تامین و حفظ حقوق آحاد ملت و آزادی های قانونی و مشروع 

به تصویب رسید.
رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: مجلس 
ماده مرتبط با معیارهای رجال سیاســی و مذهبی  را با توجه به تفسیر شورای نگهبان تهیه 

و تصویب کرده است.

  
احزاب می توانند نقش پشتوانه فکری برای 

کاندیداهای انتخابات داشته باشند
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس گفت: اگر کاندیداها در انتخابات از 

سوی احزاب معرفی شوند،دارای تفکری مشخص هستند و پاسخگوتر می شوند.
جلیل رحیمی جهان آبادی در خصوص جایگاه احزاب در انتخابات، گفت: تاکنون در انتخابات 

ریاست جمهوری حزب فعالی در کشور نداشته ایم زیرا احزاب عملکرد منسجی نداشته اند.
نماینده مردم تربت جام و تایباد و باخرز و صالح آباد در مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
اینکه اگر انتخابات به صورت حزبی برگزار شــود به راحتی می توان دریافت که افراد دارای 
چه پشتوانه فکری هستند، اظهار کرد: در این میان وقتی افراد عملکرد نامناسب داشته باشند 

به دلیل اینکه از سوی احزاب معرفی شده اند باید پاسخگو باشند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال با بررسی اجمالی می توان دریافت بسیاری از کاندیداها هستند 
که در زمان انتخابات مورد تایید برخی احزاب بودند اما وقتی عملکردشان ضعیف شد، احزاب 

آنها را رها کردند که اگر انتخابات حزبی باشد، چنین مواردی کاهش می یابد.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای اســلامی با اشاره به اینکه 
احصاء شــاخص های قانون انتخابات باید تغییر کند، خاطرنشان کرد: به عنوان مثال ملاک 
های کیفی در انتخابات ریاست جمهوری وجود دارد که باید کمی شود. در واقع ملاک های 
مولفه هایی مانند رجل سیاســی و مذهبی باید مشــخص شود تا بتوان افراد را سنجش کرد. 
بر این اســاس افرادی که تایید یا ردصلاحیت می شــوند به راحتی می توانند از دلیل رد یا 

تاییدشان مطلع شوند.

  
بهتر بود بحث رجل سیاسی روشن می شد

یک کارشناس مسائل حقوقی گفت: امیدوارم طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری 
که می خواهد عملا مکمل قانون سال ۶4 شود، بتواند هم در قالب آینده نگری و هم در بحث 

جامعیت کل جامعه مفید تلقی شود.
ایســنا نوشت: عبدا... ســمامی در ارزیابی از طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری، 
اظهار کرد: آنچه که در مورد قانون انتخابات ریاست جمهوری مهم است، ابتدا نظر و دیدگاه 
نمایندگان مجلس از باب تغییر این قانون است؛ یعنی ابتدا باید ببینیم که چرایی و چگونگی 

تغییر قانون چیست و آیا جامعه نیاز به اینچنین نگرش و تغییری در قانون انتخابات دارد.
وی یادآور شــد: قانون ســال 13۶4 در مورد انتخابات ریاســت جمهوری، قانون جامع و تا 
اندازه ای مانع هم بود. اما اگر مبنا را بر این قرار دهیم که قرار است یک سری تغییرات اساسی 
در آن ایجاد شود، نباید حالت سلبی داشته باشد و نگاه جامعه را به سمت دیدگاه جناحی ببرد. 
ماده 35 طرحی که ارائه شــده یک سری ویژگی هایی را برای افرادی که داوطلب انتخابات 
ریاست جمهوری هستند در نظر گرفته که موارد قید شده در این ماده به نوعی می تواند ظن 

و گمان را در مورد این طرح افزایش دهد.
این کارشناس مسائل حقوقی گفت: یکی از مهمترین دیدگاه ها در امر قانون نگاری این است که 
ظن و نگاه بد در مورد تصویب قانون نباید وجود داشته باشد. همچنین نباید با این دید به این 
قانون نگاه شود که امکان اینکه با این قانون حقوق اشخاص که تاکنون وجود داشته و بر اساس 

آن برنامه ریزی و سرمایه گذاری کرده اند، سلب شود که این مساله می تواند خطرناک باشد.
سمامی افزود: مبحث مهم بعدی موضوع »آینده نگری« است که قانونگذار نباید با دید فقط 
همان روز و همان فعل به موضوع قانونگذاری بگذراند و عملا باید قانون به صورتی باشــد 
کــه آینده را هم در بر گیرد و تمامی شــرایط و موضوعات آینده را نیز در نظر گیرد و تبیین 
شود، چون قرار است سالیان بســیاری مورد استفاده قرار گیرد و موجب نشود که نمایندگان 
مجددا در ســال های بعد بخواهند تغییراتی در آن ایجاد کنند که این مســاله عملا از ثبات و 

ایستادگی قانون می کاهد.
وی اظهار کرد: یکی از موارد دیگر بحث تعریف و اعلام معیارها و شرایط لازم در مورد رجل 
سیاســی- مذهبی است؛  اینکه شورای نگهبان چگونه باید مجددا این موضوع را تفسیر کند 
که در این قانون چیزی مشاهده نکردم، بلکه بهتر این بود که وقتی بعد از این همه سال )از 
سال 13۶4( قرار است طرحی ارائه شود، بهتر این بود که حتما مباحث درباره این موضوعات 
تفسیر محدود و مضیّق شود و از باب تعریف خاص رجل سیاسی که آیا شامل خانم ها می شود 
و یا شــامل آقایان می شود و یا چه شــرایط خاص دیگری را خواهد داشت، بهتر این بود که 

این قانون تا حدودی در این زمینه روشنگر می بود که در این قانون چیزی را شاهد نبودم.

تا انتخابات

پیاملازمرابهآمریکادادهایم
سخنگوی وزارت امور خارجه کشــورمان اظهارکرد: پرونده 
کیفری ســقوط هواپیمای اوکراینی در دست پیگیری است 
و فکر می کنیم در روزهای آتی در این زمینه اطلاع رســانی 

بیشتری شود.
سعید خطیب زاده صبح روز دوشنبه در نشست هفتگی خود با 
خبرنگاران که در ساختمان وزارت خارجه با حضور خبرنگاران 
داخلی و خارجی برگزار شده بود در پاسخ به سوالی در ارتباط با 
آخرین روند پیگیری موضوع سقوط هواپیمای اوکراینی با توجه 
به نزدیک شدن به سالگرد وقوع این حادثه گفت: تصمیمی که 
هیــأت دولت در ارتباط با پرداخت دیه گرفت ناظر بر پرداخت 

یکسان این دیه به همه قربانیان این هواپیما است.
وی ادامه داد: نکته مهم این اســت کــه این موضوع دیه و 
پرداخــت آن جایگزین پرونده کیفری که در این زمینه ایجاد 

شده و در حال پیگیری است، نیست.
وی با بیان اینکه پرونده کیفری ســقوط این هواپیما در حال 
پیگیری اســت، خاطر نشــان کرد: فکر می کنم در روزهای 

آتی اطلاع رسانی بیشتری در مورد این پرونده انجام شود.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین بار دیگر در این نشست 
با خانواده های داغدار جانباختگان ســقوط این هواپیما ابراز 

همدردی کرد.
خطیب زاده همچنین در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر 
اینکه در نشســت اخیر مجمع عمومی ســازمان ملل که در 
مورد مصوبه ای به پیشــنهاد آمریکا به رأی گیری گذاشته 
شد برخی از کشورهای همسایه از جمله افغانستان در جلسه 
غایب بودند و کشــوری چون عراق نیــز رأی ممتنع به این 
موضــوع داد و این باعث به وجود آمدن برخی از بحث ها در 
فضای مجازی و رســانه ای کشور شده است، گفت: ایالات 
متحده آمریــکا در طی ماه های اخیر برای ســومین بار در 
اقدامات خود علیه ایران در سازمان ملل با شکست روبرو شد 
و پیشــنهاد آمریکا علیه ایران رأی نیاورد و این نشان دهنده 

انزوای روز افزون این کشور است.
وی در مورد بحث افغانستان و عراق نیز گفت: ما ناخرسندی 
خود را نســبت به این موضوع اعلام کردیم و همان طور که 

شنیده اید نخست وزیر عراق اعلام کرده که در حال پیگیری 
این موضوع است.

وی با اشاره به سیاست ایران در ارتباط با تعامل با کشورهای 
همســایه و اهمیــت حفظ حســن همجواری گفــت: قطعا 
کشــورهای همســایه ما می دانند که یــک جانبه گرایی و 
قلدری آمریکا تا چه حد تأثیــر منفی بر فضای بین الملل و 

منطقه می گذارد.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در این نشست در پاسخ به 
ســوالی در مورد روابط ایران و روسیه نیز گفت: روابط ایران 
با روســیه در بهترین شــرایط قرار دارد و دو کشور بر اجرا و 
پیگیــری توافقات صورت گرفته بین تهران و مســکو تأکید 

دارند و در این راستا حرکت می کنند.
این دیپلمات ارشــد کشورمان در پاسخ به این سوال که یک 
رســانه آمریکایی به بایدن رئیس جمهــور منتخب آمریکا 
پیشــنهاد کرده اســت که برای  نشان دادن حسن نیت خود 
مســیر ورود واکســن کرونا به ایران را تسهیل کند اگر این 
اتفاق بیفتد ایران برای نشان دادن حسن نیت خود چه کاری 
انجام می دهد، گفت: ایالات متحده آمریکا یک جنگ تمام 
عیار را علیــه ملت ایران آغاز کــرده و همچنان این جنگ 

ادامه دارد.
وی با بیان اینکه ما رفتار متفاوتی را در دولت های مســتقر 
آمریــکا ندیده ایم، گفت: ما انتظار داریم که آن ها مســیر و 
رفتــار خود را در ارتباط با ایران اصلاح و به تعهدات خود در 

برجام عمل کنند.
وی بــا بیان اینکه بســیاری از اقداماتی کــه در قالب صبر 
راهبردی ایران تعریف می شود باید در چارچوب حسن نیت 
ایران تعبیر شــود، ادامه داد: امیدواریم که آمریکایی ها قدر 
فرصت نهایی که برای حفظ برجام و انجام تعهداتشــان در 
برجام به وجود آمده است را بدانند و در این مسیر گام بردارند.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در ادامه این نشست 
در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه ناو آمریکایی حاضر در 
منطقــه، منطقه را ترک کرد ولی اخیــرا آمریکایی ها بیانیه 
داده اند که بار دیگر این ناو بازخواهند گشت و نظر ایران در 

این ارتباط چیست، اظهار کرد: اینکه این ناوها بروند و بیایند 
تصمیم خودشــان اســت ولی آن چیزی که برای ما روشن 
است این اســت که ما برای تمام ســناریوها آمادگی داریم 
چه سناریوهای نمایشی و رسانه ای آمریکا، چه سناریوهای 
مخفی. ما پیام های لازم را به آمریکا داده ایم. به کشورهای 
همســایه نیز داده ایم. ما در مورد سناریو آمریکایی ها پیش 

بینی نمی کنیم ولی در مورد پاسخ خود مطمئن هستیم.
وی ادامه داد: امیدواریم که مقامات حاضر در کاخ ســفید  در 
روزهای پایانی حضورشــان تنش آفرینی نکنند و اقداماتی را 
انجام ندهند که تا ســال ها آمریکایی ها درگیر آن شــوند و 

مجبور به پاسخگویی و جبران آن باشند.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به سوال دیگری 
در ارتبــاط با موضوع FATF و آیــا اینکه وزارت خارجه این 
امید را دارد که این بار FATF در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام به نتیجه نهایی رســیده و تصویب شود، گفت: معاونت 
حقوقــی رئیس جمهور مســئولیت دارد که نظرات دولت در 
ارتباط با این موضوع را به اعضای مجمع منتقل کنند. نظرات 
ما در ارتباط با FATF کاملا روشن است و آن را بارها اعلام 
کرده ایم. بهترین اتفاق این اســت کــه ما نقش موثری در 
تدوین استانداردها و رژیم های حقوقی که در زمینه پولشویی 
و مسائل مربوط به آن مطرح است، حضور داشته باشیم. عدم 
حضور ما در این فرایند محروم کردن خود از بیان نظراتمان 
در این زمینه است. اتفاقا حضور ما در این فرایندها می تواند 
جهت گیری هایی که در این زمینه وجود دارد را درست کند 

و در تصمیم گیری ها نظرات ایران لحاظ شود.
وی گفت: مقامات بانک مرکزی باید توضیح بدهند که عدم 
پیوســتن ایران به FATF چه مســائل و مشکلاتی را برای 
انجام تبادلات بانکی ایجاد کرده اســت. البته این مشکلات 
در حال حاضر به خاطر موضوع تحریم ها کمرنگ تر است و 
اگر تحریم ها برداشــته شود عدم پیوستن به این روند روزانه 

بانک های ما را اذیت می کند.
وی گفت: باید این موضوع در بستری آرام، حقوقی در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام به پیش بــرود و اعضای مجمع 

تشــخیص مصلحت نظام در ارتباط با آن با توجه به منافع و 
مصالح کشور تصمیم گیری کنند.

وی ادامه داد: متأسفانه ما از لیست خاکستری به لیست سیاه 
رفته ایم ولی وزارت خارجه به رغم تمامی سختی ها آمادگی 
دارد کــه تمام تلاش خود را بــرای اصلاح این فرایند انجام 

دهد.
وی همچنین در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه در 
طــرح اقدام متقابل که در مورد پیگیری پرونده ترور شــهید 
ســلیمانی در مجلس مطرح شده اســت، یکی از بندها این 
است که قبل از هر گونه مذاکره در مورد برجام با واشنگتن، 
آمریکا باید در ارتباط با این تــرور از ایران عذرخواهی کند، 
اظهــار کرد: باید این طرح را با جزئیات دید. البته همان طور 
که پیش از این گفته ام ما مکلف به اجرای قوانین هســتیم 
ولی در مورد برجام باید موضعی را مطرح کنم و آن این است 
که ما در خصوص برجام با کسی مذاکره ای نداریم. مذاکرات 
مربوط به برجام انجام شده، تمام شده و این توافق امضا شده 
است و تنها باید شاهد اجرای موثر تعهدات برجامی از سوی 

آمریکا باشیم و منتظر این موضوع هستیم.
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال دیگری در ارتباط 
با اظهارات مشاور امنیت ملی بایدن در مورد اینکه باید ایران 
در ارتباط با موشــک های بالستیک خود نیز مذاکره و گفت 
و گــو کند، اظهار کرد: همان طور که پیش از این بارها گفته 
ایم ما در خصوص توان دفاعی جمهوری اســلامی ایران نه 
هیچ وقت مذاکره کرده ایم، نه مذاکره می شود و نه مذاکره 
ای انجام خواهد شــد. توان دفاعی جمهوری اسلامی ایران 

براساس نیازهای ملی ایران تعریف و پیگیری می شود.
وی بــا بیان اینکه آمریکایی ها خــود می دانند که موضوع 
مذاکره در ارتباط با فعالیت های موشــکی ایران براســاس 
مذاکرات برجامی که انجام شــده از حیز انتفاع خارج شــده 
اســت و طرح آن فاقد وجاهت اســت، افزود: در 1۶ ژانویه 
۲01۶ کلیــه قطعنامه ها از جمله قطعنامه 1۹۲۹ ملغی شــد 
و برخی از محدودیت هــای باقی مانده نیز در ژانویه ۲0۲1 

ملغی خواهد شد.
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خندان دل: سازمان برنامه  ارز 6 هزار و ۵۰۰ 
تومانی را مطرح می کند، سخنگوی بودجه می گوید 
۸ هزار و 2۰۰ تومان و رئیس جمهور می گوید بین 
۱۰ هزار و۵۰۰ تا ۱۱ هزار و ۵۰۰ تومان که تمام 
این ها منابع دولتی است. اکنون باید دید که این 
ارقام از کجا می آید که تا این حد با یکدیگر متفاوت 
است، حال نیز کمیسیون تلفیق سخن از ارز ۱۷ هزار 
و ۵۰۰ تومانی به میان آورده که مبنای محاسبه آن 
جای اما و اگر دارد

زارع: تعرفه کالاهای اساسی از ۵ به 3 درصد 
کاهش یافته و مازاد درآمد را در قالب یارانه 
معیشتی یا هزینه های رفاهی یا یارانه سلامت قرار 
دادیم، البته تعرفه حوزه سلامت  تقریباً صفر است

اصولگرایــان ایــن روزهــا برنامه های 
انتخاباتی خود را بــه آرامی پیش می 
برند. فعالیت کانال های تبلیغاتی سعید 
محمد در تلگرام همچنــان در حال 
افزایش است و عضو گیری آنها ادامه 
دارد. موافقــان و مخالفان گزینه نظامی 
برای ریاست جمهوری همچنان استدلال 
هــای خود را مطرح می کننــد و در این 
میان جدایی یا وحدت در میان اصولگرایان 
همچنان به مانع و معضل اساسی رسیدن 

آنها به پاستور تبدیل شده است. 
پیام مبهم آذری جهرمی

آذری جهمی وزیر ارتباطات در صفحه شــخصی خود در 
اینســتاگرام تصویری از خود در کنار سردار سعید محمد 
فرمانده قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا را که در حال رفع 
مشکل اینترنت سیستان هستند منتشر کرد. سعید محمد 
یکی از نامزدهای برجسته به عنوان جوان انقلابی معرفی 
می شود که اخیرا نیز تحرکات انتخاباتی اش افزایش پیدا 
کرده اســت. محمدجواد آذری جهرمی با انتشار عکس 
مشــترکی از خود و محمد در اینستاگرام نوشت: محکم 
پای کار ایستاده ایم تا تبعیض در دسترسی به اینترنت را 
کم کنیم و نعمت اینترنت را با بهترین کیفیت به جا هایی 
از کشــور برسانیم که معلوم شــود شاخ غول را می شود 
شکست. امروز با ســردار سعید محمد برای تکمیل یک 
پروژه حیاتی در اســتان سیســتان و بلوچســتان توافق 
کردیم. بــه لطف خدا با همکاری قــرارگاه خاتم الانبیا 
11۹7 کیلومتر فیبرنوری برای تکمیل و تقویت شــبکه 
زیرساخت ارتباطی اســتان سیستان و بلوچستان احداث 

خواهیم کرد.
انتشار این عکس از سوی آذری جهرمی در میانه فعالیت 
های انتخاباتی  ســعید محمد شــائبه های بسیاری را به 
ذهن متبادر می کنــد، آذری جهرمی که از فعالیت های 
ســعید محمد آگاه است، با انتشــار این عکس به دنبال 

ارسال چه پیامی به مخاطبان بوده؟ 
پایداری و فقدان رهبر معنوی

جبهه پایداری با درگذشــت آیــت ا... مصبح یزدی در 
آستانه انتخابات 1400، با فقدان رهبر معنوی خود مواجه 
شــده اســت. آنچه می تواند این جبهه را دچار تغییراتی 

در آینده کند. چندی پیش خبرآنلاین در گزارشــی درباره 
نامزد جبهه پایداری نوشــت؛ »در آخرین انتخابات درون 
حزبی »صادق محصولی« که در جریان انتخابات ۹8 به 
مرد پشــت پرده پایداری و مهمترین مانع بر سر وحدت 
معروف شــده بود جایگزین آقاتهرانی شد. با این اوصاف 
هیچ بعید نیســت که پایداری درباره کاندیداتوری سعید 
جلیلی زیر میز وحدت با اصولگرایان بزند البته هنوز یک 
»اما« ی دیگر وجود دارد و آن اینکه در این میدان صادق 

محصولی خود به رقیبی برای جلیلی تبدیل نشود.«
واکنش امیــدوار رضایی به موج تخریبی علیه 

برادرش
محســن رضایی یدطولایی در کاندیداتوری در انتخابات 
دارد و البتــه تجربه های آقامحســن در این حوزه همگی 
ناکام بودند. با طرح گزینه نظامی، بار دیگر  نام محســن 
رضایی نیز مطرح شــده و به نظر می رسد محسن رضایی 
یکی از گزینه های اصولگرایان برای پیشبرد اهداف رئیس 
جمهور نظامی به شــمار می رود. اگرچه محسن رضایی 
خود به صراحت در این باره اظهارنظری نکرده اما این بار  
مواضع انتخاباتی محســن رضایی از سوی برادرش طرح 
می شود. امیدوار رضایی به موج تخریبی علیه برادرش از 
ســوی لندن اشاره کرده و گفت: موج تخریبی که از لندن 
علیه رضایی شــروع شده، بیانگر آن است که آنها مطمئن 
شده اند اگر ایشان نامزد انتخابات ریاست جمهوری شود، 
چون متخصص اقتصاد است و به مسائل امنیتی و دفاعی 
نیز مسلط است، با استقبال مردم مواجه می گردد و سکان 
دولت را به دست می گیرد. برادر محسن رضایی در واکنش 
به گمانه زنی ها در خصوص کاندیداتوری محســن رضایی 
در انتخابات میان دوره ای مجلس از حوزه انتخابیه تهران، 
تاکید کرد دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام ضرورتی 
برای رفتن به مجلس شــورای اسلامی احساس نمی کند. 
محســن رضایی همواره خود را سرباز رهبر انقلاب و ملت 
ایران دانسته و به تکلیف دینی و ملی خود در دفاع از ایران 
و انقــلاب عمل کرده و ضرورتی بــرای رفتن به مجلس 
شورای اسلامی احساس نمی کند. امیدوار رضایی در پاسخ 
به سوالی پیرامون شایعه برخی سایت های خبری مبنی بر 
کاندیداتوری رضایی در انتخابات میان دوره ای مجلس از 
حوزه انتخابیه تهران، تاکید کرد: این شــایعه را صد درصد 
تکذیب می کنم. محســن رضایی در حال گرفتن نظرات 

و پیشنهادات کارشناســان، صاحبنظران و نخبگان کشور 
درخصوص سیاست های کلی برنامه هفتم است که پس از 
تصویب مجمع تشخیص و مقام معظم رهبری، مبنای اداره 
کشــور در دولت آینده و مجلس خواهد بود و اساسا ایشان 
ضرورتی برای ورود به عرصه انتخابات مجلس شــورای 

اسلامی نمی بیند.
حمله شدید ضرغامی به آملی لاریجانی

عزت ا... ضرغامی که از چندی پیش با شــیوه جدیدی به 
زعم خــود به دنبال مطرح کردن مســائل جامعه و وارد 
کردن انتقادات به مسئولان است و ناظران از این کار به 
عنوان سبک و ســیاق ضرغامی برای مطرح کردن خود 
در اذهان عمومی در آســتانه انتخابات ریاست جمهوری 
1400 نام می برند، در تازه ترین اقدام به آملی لاریجانی 
حملــه کرد. او به تازگــی در گفتگو با مهــدی نصیری، 
مدیرمســئول و ســردبیر ســابق کیهان، درباره ماجرای 
حمایت آملی لاریجانی از اکبر طبری، معاون اجرائی سابق 
قوه قضائیه که در دادگاه به جرم رشــوه گیری و 31 سال 
حبس محکوم شد، گفته است: »وقتی آقای آملی با همه 
وجود از آقای طبــری حمایت می کند، به طوری که وقتی 
اولیــن بحث ها درمورد آقای طبری پیــش می آید، خود 
ایشان، به نام دفتر ایشان اطلاعیه صادر می شود و تمام قد 
ایشــان را بری می کنند از هر چه که به ایشــان بخواهند 
تهمت بزنند. به نظر من آن نامه یک ســند تاریخی است 
برای اثبات اصحاب قدرت و ثروت؛ سند تاریخی است«.

قالیباف، گزینه بهارستانی ها
قالیبــاف به عنــوان یکی از گزینه های جــدی اردوگاه 
اصولگرایان برای انتخابات ریاســت جمهوری مطرح می 
شــود. وی در روزهای هفته جاری نیز دو پروژه اصلاح 
قانون انتخابات و بودجه 1400 را در بهارســتان پیگیری 
کرد. جواد آرین منش، فعال سیاســی اصولگرا در این باره 
گفته: »با توجه به بحث ها و فعالیت ها به نظر می رســد 
که آقای قالیباف قطعا جــزو گزینه های اصلی انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده خواهد بود. حرکات هایی که 
آقای قالیباف در این ماه های اخیر داشته و انتقاداتی که به 
دولت وارد کرده و مکررا ضعف کشور را ناشی از مدیریت 
اجرایی دانسته و همچنین اینکه راهکار حل مشکلات را 
تحول در مدیریت عنوان می کند، همگی نشان دهنده این 
است که وی یکی از گزینه های انتخابات پیش رو است.« 

وی در ادامــه می گوید: »آیا جریان های اصولگرا بر روی 
نامزدی آقای قالیباف به یک اتفاق نظر خواهند رســید یا 
خیر. آقای رئیســی نیز جــزو گزینه های انتخابات 1400 
بود که با اظهاراتی که تاکنون داشته است، احتمال نامزد 
شدنش هر روز کمرنگ تر می شــود. بعد از آقای رئیسی 
قاعدتا یکی از گزینه های اصلی آقای قالیباف اســت که 
دارای ســوابق اجرایی متعددی است و جزو افرادی هم 
هســت که قاعدتا شــورای نگهبان او را تایید صلاحیت 
خواهد کــرد؛ بنابرایــن دور از ذهن نیســت که از بین 
نماینــدگان مجلس، گزینه اول بــرای نامزدی انتخابات 

ریاست جمهوری 1400 آقای قالیباف باشد.«
احمدی نژاد به وقتش می آید

احمدی نژاد همچنان در زمین حاشــیه سازی بازی می 
کند و خود را برای انتخابات 1400 آماده می کند. احمدی 
نژاد در شــرایطی که از میان جریانات اصولگرایی به دور 
افتــاده، خود به بازی ســازی و جریان ســازی همچون 
گذشــته روی آورده اســت و تلاش می کنــد در صدر 
اخبار باقــی بماند. احمدی نژاد چنــدی پیش با روزنامه 
خبر ورزشــی درباره مارادونا مصاحبه کرد و از علاقه این 
بازیکن و اســطوره آرژانتینی به خود گفت و عنوان کرد 
که مارادونا دوست داشت به ایران بیاید اما نشد. وی البته 
همچنان ترجیح می دهــد از اظهار نظر درباره انتخابات 
ســال آینده خودداری کند و از مســیر حاشیه سازی و یا 
اخبــاری خارج از حوزه انتخابات بــه پیش برود. وی در 
مصاحبه ای با شــبکه تلویزیونی الشــرق به موضوعاتی 
درباره انتخابات ریاســت جمهوری 1400 و حضورش در 
این انتخابات پرداخته و در پاسخ به سوالی مبنی براینکه 
چرا حاضر به گفتگو درباره حضورش در انتخابات 1400 
نیســت، گفت: »من فکر می کنم که درباره هر موضوعی 
باید در زمان خودش صحبت شود. امروز مسائل مهمتری 
در منطقه و کشــور مــا جریان دارد که مــن وقتم را به 
آن هــا اختصاص داده ام. مســائل ملت ایــران و عموم 
مســائل منطقه برای بنده اولویت دارد و تمرکز بنده نیز 
بر این گونه مسائل است و البته هر وقت لازم شد درباره 
انتخابات هم نظر خودم را مطــرح خواهم کرد. احمدی 
نژاد درباره ردصلاحیت شــدنش از سوی شورای نگهبان 
نیــز گفت: درباره این موضوع هــم باید در وقت خودش 

صحبت کرد.«

سیاست های ارزی به عنوان ابزاری قدرتمند در 
میان سیاست های اقتصادی دولت، می توانند 
تاثیرات معنا داری بــر متغیرهای مختلف 
اقتصادی از جمله صادرات داشته باشند. در 
این میان، نرخ ارز متغیری است که چگونگی 
سیاســتگذاری در زمینه آن، متغیر های کلان 
اقتصــادی و به ویژه صادرات غیر نفتی را متاثر 

می سازد.
نرخ ارز بیانگر چیست؟

نرخ ارز مشــخص می کند که ارزش پول یک 
کشــور به ازای پول خارجی چقدر است، یا به 
بیان دیگر ارزش پول خارجی براســاس واحد پول ملی را نشــان 
می دهــد. مطالعات اقتصادی نشــان می دهد که متغیــر نرخ ارز 
مهم ترین متغیر قیمتی در اقتصاد اســت. نرخ ارز نقش مرکزی در 
اقتصاد ایران بازی می کند و می توان آن را متغیر کلیدی در تعیین 
ســطح عمومی قیمت  کالاها و خدمات داخلی دانســت، بنابراین، 
تنظیــم صحیــح آن در قالب یک نظــام ارزی صحیح و منطقی 

می تواند بسیار راه گشا و اثرگذار باشد. 
۲0 فروردین ۹7 بود که اســحاق جهانگیــری، معاون اول رئیس 
جمهور شبانه و غیرمنتظره در صدا و سیما حاضر شد و اعلام کرد 
که دولت قصد دارد ارز را تک نرخی کند؛ آن هم با دلاری به نرخ  
4۲00 تومان. بعد از اعلام این خبر اقتصادانان و فعالان در فضای 
مجازی واکنش های زیادی نســبت به آن نشــان دادند که دولت 
چطور می خواهد این کار را انجام دهد. اما کاهش چشمگیر قیمت 
دلار در اواخر مهرماه سال جاری، آن هم همزمان با افزایش قیمت 
دلار در سامانه نیما باعث شد تا برخی تصور کنند دولت می خواهد 

با این روش دلار را تک نرخی کند.
کاهش تعرفه واردات کالا

حال سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی، از کاهش 
تعرفــه واردات کالاها در آینده نزدیک خبر داد و اعلام کرد: حقوق 
ورودی هم با ارز نیمایی محاسبه خواهد شد، زیرا ارزی که در حال 
حاضر مبنای ورود تمامی کالاها از جمله کالاهای لوکس و خودرو 
بود ارز 4 هزار و ۲00 تومانی اســت که در آینده با نرخ 17 هزار و 

500 تومان برآورد خواهد شد.
رحیم زارع با بیان اینکه »اصلًا قرار نبود که مرغ به 30 هزار تومان 
یا تخم مرغ به 45 هزار تومان برســد و این نوع افزایش بر ســر 
سفره مردم احســاس می شود« گفت: تعرفه کالاهای اساسی از 5 
به 3 درصد کاهش یافته و مازاد درآمد را در قالب یارانه معیشــتی 
یا هزینه های رفاهی یا یارانه سلامت قرار دادیم، البته تعرفه حوزه 

سلامت  تقریباً صفر است.
افزایش ۴۰ هزار میلیاردی درآمد دولت

وی افزود: درآمدی که پیش از این برای دولت حاصل می شــد و 
دولت می توانســت با آن به کمک مردم بیاید، نادیده گرفته می شد 
و آنچه که در جامعه توزیع می گردید با نرخ ارز آزاد محاســبه و به 
نوعی رانت برای افرادی خاص محســوب می شد، به همین دلیل 

حقوق ورودی همه کالاهــای ورودی را 4 هزار و ۲00 تومانی در 
نظر گرفتیم که این رانت حذف گردد. به این ترتیب درآمد دولت تا 
40 هزار میلیارد تومان اضافه می شــود که در آینده با عناوین یارانه 
معیشتی، یارانه سلامت یا سایر هزینه های رفاهی به مردم پرداخت 

خواهد شد.
زارع با بیان اینکه »ارز چند نرخی منبع و منشأ فساد در کشور است« 
ادامه داد: با قیمت گذاری که برای فروش نفت صورت گرفته، برای 
همه کالاها ارز تک نرخی در نظر گرفته خواهد شد. روی هم رفته 
حقــوق ورودی همه کالاها برای ســال آینده با نرخ ارز 17 هزار و 

500 تومان محاسبه خواهد شد.
اشتباهی به نام تغییر نرخ ارز

یک کارشــناس مســائل اقتصادی در خصوص این خبر می گوید: 
ایجاد تغییرات در نرخ ارز از ابتدای کار اشتباه بود و ما نیز به دفعات 
آن را مطرح کردیم، زیرا یک نرخ غیرواقعی ارز4 هزار و ۲00 تومانی 
چیزی جز رانت و فســاد به همراه نــدارد، آمار های جدید غیرقابل 

استنادی نیز که مطرح می شوند بیانگر این موضوع هستند.
محسن خندان دل در گفتگو با »صبح امروز« می افزاید: ارز 4 هزار 
و ۲00 تومانی  که برای واردات مواد اولیه و اساســی دریافت شــد، 
بــه نرخ آزاد در بازار به فــروش رفت و همان مقدار اولیه آن نیز به 

صندوق دولت باز نگشت؛ این امر نشان دهنده آن است که باید یک 
باز نگری اساسی در نرخ ارز به وجود بیاید.

مبنای محاسبه نرخ ارز چیست؟
وی اظهار می کند: سازمان برنامه ارز ۶ هزار و 500 تومانی را مطرح 
می کند، ســخنگوی بودجه می گوید 8 هزار و ۲00 تومان و رئیس 
جمهور می گوید بین 10 هــزار و500 تا 11 هزار و 500 تومان که 
تمام این ها منابع دولتی اســت. اکنون باید دید که این ارقام از کجا 
می آید که تا این حد با یکدیگر متفاوت اســت، حال نیز کمیسیون 
تلفیق سخن از ارز 17 هزار و 500 تومانی به میان آورده که مبنای 

محاسبه آن جای اما و اگر دارد.
اقتصاد ایران، عاری از مبنای علمی

این اقتصاددان با بیان اینکه »در اقتصاد سیاسی کشور ما، اما و اگر 
و شــاید و باید های بســیاری وجود دارد که بر پایه علوم آکادمیک 
نیســت و هیچ مبنای علمی ندارد« تصریح می کند: در بیشتر موارد 
یک اقتصاد سیاسی است که ارقام را تعیین می کند. اما به طور قطع 
اثرات و تبعات آن دو جنبه خواهد داشــت که اولین جنبه آن تعادل 
در عرضه و تقاضا اســت؛ در اقتصاد باید بین عرضه و تقاضا تعادل 
وجود داشــته باشد، چه در بحث ارز و چه در سایر موارد و بازار خود 

باید تعیین کننده نرخ باشد نه اینکه به شکل دستوری تعیین شود.

ظاهری زیبا و باطنی پر فاجعه در اقتصاد ایران
وی ابراز می کند: در طول دهه های گذشته به واسطه اقتصاد سیاسی 
دستوری، فاصله بین طبقات اجتماعی بیشتر و بیشتر شده و تصور بر 
این است که با تزریق منابع مالی در قالب کمک  هزینه های معیشتی 
یا بحث یارانه ها، می توانیم فاصله بین دهک ها را کوتاه کنیم که این 
کار چیزی جز تزریق نقدینگی، کاهش ارزش پول ملی و بالا رفتن 
نرخ تورم نداشت که نشــان داد اقتصاد یک پوسته رویی زیبا دارد 
در صورتی که عمق فاجعه اقتصادی در لایه های زیرین اســت و ما 
امروز به شــدت شاهد آن هستیم. محسن خندان دل با ابراز اظهار 
اینکه »آمار های اســتفاده از موادی مانند مــواد لبنی، پروتئینی، 
هزینه های بهداشتی و آرامش و سفر به شدت کاهش پیدا کرده، 
که تمام اینها نشــان دهنده تصمیم نا بخردانه و نادرست اقتصادی 
شــکل گرفته در بدنه دولت است« تشــریح می کند: به طور کلی 
رســیدن به یک نرخ ارز ثابت غیر حمایتی، می تواند عاقلانه باشد 
و در دراز مدت بســیاری از مشکلات اقتصادی ما را کم کند، این 
اتفاق در دنیا نیز رخ داده است و ما باید به تجربه جهان نگاه کنیم.

پیروی کشور های توسعه یافته از یک روش اقتصادی- 
سیاسی

وی خاطرنشــان می کند: کشــور های توســعه یافته از یک روش 
اقتصادی-سیاسی پیروی می کنند و معمولا افراد در تصمیم گیری 
آنها تاثیر گذار نیستند. دولت امیدوار است که پس از گذر از تحریم ها 
سهم فروش نفت خود را افزایش دهد و امروزه نیز اعلام کرده که 
توانســته به آن برســد، این در حالی است که همیشه در دهه های 
مختلف شــعار عدم وابستگی اقتصادی داده ایم. اما امروز امیدواریم 
که با فروش نفــت آن را تبدیل به یک ارز ارزان قیمت کرده و در 

بازار ارائه کنیم و دوباره همان مشکلات قدیمی تکرار شوند.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اینکه »اکنون مجلس پیش بینی 
۲.5 میلیونــی دولت را به 1.5 میلیون تعدیل کرده اســت« تبیین 
می کند: باید در حوزه سهم بخشــی و ایجاد رانت و فساد، قوانین و 
راه کارهای اجرایی و قابل اتکا به وجود بیاید، اگر این اتفاق رخ دهد 
و نرخ ارز نیز افزایش پیدا کند، در صورت تحقق یا عدم تحقق بخش 

در آمدهای نفتی، می توانیم اقتصادی سالم تر و پویا تر داشته باشیم.
افزایش قیمت در بازار آزاد با ارز جدید

وی با ابراز اینکه »جریان نقطه نظر کمیسیون تلفیق در خصوص دلار 
17 هزار و 500 تومانی، تاثیر مثبت افزایشــی بر نرخ ارز در بازار آزاد 
خواهد گذاشت« می گوید: اقتصاد مبتنی بر تولید ملی از وابستگی به 
در آمد نفت بهتر است و هر عقل سلیمی نیز آن را می پسندد؛ ما باید 
ارز را به بخش تولید معطوف کنیم، زیرا امروزه اجناس خارجی زیادی 
را در بازار می بینیم که با ارز ارزان قیمت وارد شــده، اما با نرخ ارز آزاد 
به فروش می رســد. خندان دل تفویض می کند: دولت باید با حمایت 
واقعی نه شعاری از بحث تولید پشتیبانی کند. زیرا اکنون تقریبا صنایع 
کوچک و متوسط ما تعطیل و نیمه تعطیل هستند، اما در صنایع بزرگ 
دولتی و خصولتی ) یعنــی آنهایی که ظاهرا خصوصی اند اما متعلق 
به دولت هســتند( آمار های بهتری ارائه می شود، زیرا از رانت، قوانین 

خاص و نرخ های ارزان قیمت استفاده می کنند.

نگاهی به برخی تحرکات انتخاباتی اصولگرایان در نیمه اول دی ماه

 جدایی یا وحدت، مسئله این است 

»صبح امروز« به بررسی میزان کارایی ارز ۱۷ هزار و ۵۰۰ تومانی می پردازد؛

تراژدی تکراری ارز تک نرخی
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مفقودی
کارت و بــرگ ســبز خودرو ســواری سیســتم پژو ۲0۶ تیــپ ۲0۶TU5 مــدل 13۹5 به 
شــماره پلاک 3۲ ایران ۶۹۹ ل ۹3  به شــماره موتور 1۶3B0۲7۲5۲1 و شــماره شاســی 
NAAP13FE4GJ873358 مربوط به انســیه امینیان مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.

مفقودی
برگ ســبز یک دستگاه تراکتور کشــاورزی ۲85 تک دیفرانسیل مدل 138۹  به شماره 
 J08۶53 و شماره شاسی LFW0۹44۲W پلاک 1۹ ایران ۶73 ک 11  به شماره موتور

مربوط به عبداله زالی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط می باشد.
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 محمود شهابی

می خواست بداند کجاست
 ماسه ها را شوراند

نشست 
خمید

پیچید و سر انجام رفت به دنبال لبهایش
من اسبم

رمیده ام و در بادها گم شده ام
آمد 

به ما رسید
زن گفت :صدای در بود، مگر نه؟

می گویم نترس
 تنها باد است که می وزد

پس وای !
که گل آهو مرده است
و پرندگان شاد رفته اند

بیرون می زنم
خاک در چهره ام می نشیند 

کهیری داغ در گوشه چشمم مثل تنور می سوزد
زن ناله می کند

حالا آهویم
و از جای خالی خودم در عالم می گذرم

باد داغم از نفسم الو می بارد
بر خیزم تا به آتش بر گردم

به دیوار زل زده بود
و دستش بر برآمدگی شکمش بود

و سایه گرد سوز تنش را به دیوار می کشید
انگار پلک دنیا ورم بکند

و تاریکی از زهدان مادرش آرام زاده شود
و صدای جیغ رباب از توی کوچه بیاید

که پیر مرد با افسار قاطرش بزند به کمرش
که میان کوچه نشسته بود و جن هایش را از موهای گره خورده  می پراند

گفتم میرزا!
 عجب از شماست

داد زد
گفتم دریچه را ببند 

هزار بارنگفتم؟
نگاه کردم...
می چکید...

از  شیر حیاط
و از آبراهه می رفت تا پای دریچه 

می گفت: طفل معصومم 
دست از انارها بردار، تلخ اند

و از زمان خون هابیل
در حیاط بی بی

در حیاط بی بی بوده اند
برگشتم

نگاه کردم 
هزار سال گذشته بود...

و صدای زنم از اتاق تاریک می آمد
و خون

از آبراهه می رفت و از دریچه تا پای انارها سرازیر می شد
می چکید...
از شیر حیاط

از پیشانی پیرمرد
که از تیغ انار بریده بود

و از دریچه تاریک، جنی با موی قهوه ای
 به درون می خزید

با پرچم سبز سه گوشه اش!

  
علی گل محمدی

گفتم به ابر نام تو را تا که تر شود
 بر شب دمیدمت که به نامت سحر شود

 دیوانگان شهر همه صف کشیده اند
  وقتی کنار عقرب زلفت  قمر شود

 حتی اگر به خواب من آیی بهوش باش
 آهسته تر، مباد رقیبی خبر شود

 ای قامتت چو سرو، به آب دو دیده ام
 یارب مباد کوشش کس بی ثمر شود

 چون جان میان من شده بودی، ولی چه سود
  افسوس اگر که شاخه درختی تبر شود 
غم روی غم نشست و چو دیوار ایستاد 

باید که روزگار به من تلخ تر شود
 باید که دوزخ از دل من شعله بر کشد 

از آه من تمام جهان شعله ور شود 
اما چه سود شور من و سردی تو را

 بر چوب خیس شعله کجا کارگر شود؟
»گفتند سنگ لعل شود در مقام صبر« 

گاهی شود وگر بشود خون جگر شود

مجوز نخستین اقامتگاه بوم گردی احداثی 
صد خرو داورزن صادر شد

مسئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی داورزن از صدور مجوز نخستین 
اقامتگاه بوم گردی احداثی روستای »صدخرو« این شهرستان خبر داد. به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی محمد عبدا... زاده ثانی روز گذشته با اعلام این خبر افزود: این اقامتگاه بوم گردی در زمینی 
به مســاحت 750 متر مربع با زیربنای 500 مترمربع احداث می شود. او ادامه داد: براساس مجوز 
صادرشــده این اقامتگاه دارای 7 اتاق مجهز به حمام و ســرویس بهداشتی خواهد بود. روستای 
صدخرو در55 کیلومتری غرب سبزواردرمســیرراه شوسه شــاهرود- سبزوار واقع شده است. این 
روســتای ازطرف شمال به کوههای صدخرو ) ادامه رشته کوههای البرز ( و از جنوب به روستای 
چشام و چوبین و از شرق به روستای مهر و از غرب به شهرداورزن محدود است.  داورزن 150 اثر 
تاریخی، طبیعی و معنوی دارد که 80 اثر از این تعداد در فهرست آثار ملی ایران ثبت شده است.

کافه شعرخبر
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از 
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فوق تخصص بیماری های ریه اعلام کرد؛

بهبودیافتگان کرونا مراقب آلودگی هوا باشند
فوق تخصص بیماری های ریه، با اشــاره به آســیب های 
ریوی ناشی از بیماری کرونا، گفت: بهبود یافتگان کرونا، 
خطرات آلودگی هوا را جدی گرفته و در روزهای آلوده از 

منزل خارج نشوند.
به گــزارش »صبح امروز« بــه نقل از مهــر، عاطفه 
عابدینــی، درباره وضعیــت آلودگی هــوا و اثر آن بر 
ســلامت افراد، اظهار کــرد: یکی از مســائلی که در 
آلودگی هوا بســیار مهم اســت، وجود ذرات معلق در 
هواست که هم آسیب ریوی ایجاد می کند و هم اینکه 
باعث می شــود عفونت ها، ویروس هــا و باکتری ها به 
این ذرات معلق وصل شــوند و انتقال و سرایت پذیری 
بیماری ها افزایش یابد. به همین خاطر گفته می شــود 
در زمان هایی که هوا آلوده است، قدرت انتقال ویروس 

می یابد. افزایش  کرونا 
عابدینــی دربــاره گروه هــای پرخطر در برابــر آلودگی 
هوا توضیــح داد: اکنون که آلودگی هوا با شــیوع کرونا 

همزمان شده اســت، باید به یاد داشته باشیم که کسانی 
که مشکلات نقص ایمنی دارند، باید از تردد غیرضروری 
در شهر خودداری کنند. همچنین افرادی که بیماری های 
مزمن ریوی و قلبی دارند، افراد مبتلا به دیابت، سالمندان، 
کودکان و زنان باردار همه در گروهی قرار می گیرند که در 

معرض خطرات ناشی از آلودگی هوا هستند.
به گفته وی اکثر افراد گروه یادشــده اگــر به کرونا نیز 
دچار شــوند، نســبت به ســایر افراد در معــرض خطر 
بیشــتری قرار دارند برای همین پیشنهاد می کنیم رعایت 
دســتورالعمل های بهداشــتی همچنان مورد توجه جدی 
افــراد قرار بگیرد. بهترین توصیه برای افراد در این روزها 
این اســت که از منزل خارج نشوند و اگر مجبور به خروج 
از منزل هســتند حتماً از ماســک اســتفاده کنند؛ تغذیه 
ســالم داشته باشند و به هیچ عنوان در هوای آزاد فعالیت 

فیزیکی و ورزش نکنند.
ایــن فوق تخصص ریه نوشــیدن روزانه هشــت تا 10 

لیوان آب را ضروری دانســت و گفت: مصرف انواع میوه 
و ســبزیجات تازه مهمترین نکته تغذیه ای در این دوران 

است.
عابدینی درباره وضعیــت بهبودیافتگان بیماری کرونا 
توضیح داد: کســانی که به شکل شدید به کرونا مبتلا 
شــده اند، ممکن اســت دچار آســیب های ریوی شده 
باشــند و حتی با بوهــای معمولی به ســرفه بیفتند و 
تحریک پذیری بیشــتری نسبت به ســایر افراد داشته 
باشــند. با توجه بــه اینکه احتمال ابتــلای مجدد به 
کرونا نیز ممکن است و با توجه به احتمال آسیب های 
ریوی، بهتر اســت بیمــاران کرونایــی بهبودیافته در 

بمانند. منزل 
ایــن متخصص درباره اســتفاده از ماســک فیلتردار در 
روزهایی که هوا آلوده اســت، توضیــح داد: ذرات خیلی 
ریز آلودگی از ماســک های جراحی عبور می کنند، اما با 
توجه به شیوع کرونا بهتر است مردم در فضاهای بسته از 

ماسک های فیلتردار استفاده نکنند چون در صورت ابتلاء 
به کرونا، ممکن اســت باعث انتقــال بیماری به دیگران 
شــوند، اما استفاده از ماســک فیلتردار برای جلوگیری از 
خطــرات آلودگی هوا در فضاهای باز و غیر سرپوشــیده 

اشکالی ندارد
عابدینی با بیان اینکه »به نظر می رســد امســال تعداد 
روزهایی که شــاخص های آلودگی بالا بوده اند بیشتر از 
سال گذشته بوده است« گفت: امسال علاوه بر سرد شدن 
هــوا، بحث هایی هم درباره اثر مازوت بر افزایش آلودگی 

هوا مطرح شده است. 
وی دربــاره اثر ســوخت مازوت بر ســلامت انســان ها 
توضیح داد: این ســوخت باعــث تحریک راه های هوایی 
و در صورت زیاد بودن باعث برونشــیت مزمن می شود، 
به همین خاطر مازوت باعث تشــدید بیماری کسانی که 
آســم مزمن، برونشیت مزمن و بیماری های ریوی مزمن 

دارند می شود.

بررسی یک عامل توسعه نیافتگی فرهنگی از دیدگاه کارشناسان؛

لطفا حیوان آزار نباشید!
برای هرکدام از ما ممکن اســت که 
اتفاق افتاده باشــد که در ســطح 
آزاری  حیــوان  شــاهد  شــهرها 
)هرچند کم( از ســوی برخی افراد 
باشــیم. البته در اغلب موارد و اکثر 
مــا در برخورد با چنین افــرادی تنها 
که  چرا  است.  عکس العملمان سکوت 
در قانون مجازات اســلامی هیچ نوع 
محکومیتی برای این افراد صادر نشده 

است!
حیــوان آزاری پدیــده ای اســت که 
در سراســر دنیا دیده می شــود اما در ایران هنوز قوانین 
بازدارنده و محکمی برای این موضوع درنظر گرفته نشده 
است و همچنان شــاهد تصاویر دلخراشی از آزار و اذیت 
حیوانات به صورت دیجیتال و عینی هستیم. پدیده ای که 
اگرچه در کشــور ما برخورد قانونی و عرفی با آن نشــده 
اســت، اما در سایر جوامع به ســان یک مشکل روانی و 
نیازمند مداخله جامعه دیده شــده و طیفی از برخوردهای 

مختلف در قبال آن اعمال می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« حیوان آزاری مصادیق 
مختلفی دارد؛ از ضرب و شــتم، شکنجه، مجروح کردن 
عمــدی، جراحی های غیرضروری، مثلــه کردن، ربودن، 
زندانی کردن، رها کردن حیوان صاحب دار و یا گونه های 
غیر بومی در محدوده و حریم شــهر و روســتا و طبیعت 
تا نوع سوء اســتفاده و بهره کشی نامتعارف و حتی جنگ 
انداختن و مســموم کردن حیوانــات، از مصادیق حیوان 

آزاری محسوب می شود.
جای خالی قانون جرم انگاری حیوان آزاری

حــدود یک ماه قبــل بود که رئیس فراکســیون محیط 
زیســت مجلس با اشاره به اینکه »در تلاش برای تعیین 
تکلیف سریع تر طرح منع حیوان آزاری در مجلس هستند« 
گفت: این موضــوع در قوه قضائیه مــورد پذیرش قرار 
خواهد گرفت، زیرا مشی آن احیای حقوق عامه در حوزه 

محیط زیست است.
ســمیه رفیعی با اشــاره به اینکه »این روزها جای خالی 
تصویب قانونی بــرای جرم انگاری حیوان آزاری به خوبی 
احســاس می شود« گفته بود: در قوانین، عرف و فرهنگ 
ما در مورد حمایت از حیوانات تاکید شــده اما در رابطه با 
برخوردهای قضایی ماده قانونی وجود ندارد که بتوان در 
محاکم به آن اســتناد کرد و برای حیوان آزاری مجازات 
تعییــن کرد و در واقع حیوان آزاری جرم انگاری نشــده 

است.
اما اینکه چرا هنوز تکلیف طرح منع حیوان آزاری مشخص 
نشده اســت یک مسئله است و ریشه یابی دلایل حیوان 
آزاری و خشــونت علیه حیوانات سوالی دیگر! سوالی که 
بی شک ریشه در توسعه نیافتگی فرهنگی دارد و مرور آن 

شاید چراغی باشد در مسیر ناآگاهی برخی افراد! در ادامه 
نظرات برخی کارشناسان را در این خصوص می خوانید؛

زمینه هــای اجتماعی و فرهنگی مســبب وقوع این رفتار 
است

یک روان شــناس اجتماعی معتقد اســت که زمینه های 
اجتماعــی و فرهنگی مســبب وقوع این رفتار اســت و 
می گوید: در بعضــی فرهنگ ها یا ریشــه های اخلاقی، 
حیوانات و محیط زیســت بر انسان ها اولویت دارند و در 
برخی این دو برابر هســتند اما در برخــی دیگر که غالبا 
انســان را اشــرف مخلوقات می دانند، حیوانات را در رده 
پایین تر قرار دادنــد و این حق را به خود می دهند که بر 
اســاس برتری نســبی که دارند حیوانات را به مثابه یک 
کالا برای اســتفاده تلقی کنند. این انســان حق خودش 
می داند که به طبیعت آســیب برســاند، حیوانات را آزار 
بدهد و...! او پذیرفته اســت که با این قبیل اقدامات هیچ 
مشکلی از لحاظ قانونی و حتی عرفی و شرعی و مذهبی 

پیش نمی آید.
اسحاقی ادامه می دهد: در بســیاری از نقاط دنیا، حیوان 
آزاری جرم محســوب می شود اما در ایران اینگونه نیست 
و قوانین موجود نیز قوانین زیســت محیطی اســت. این 
درحالیســت که در بررسی های روانشناسی، حیوان آزاری 
از نمونه های مســلم مشکلات روانی است. چراکه انسان 
سالم هیچ گاه از آزار و اذیت کردن هیچ شخص یا چیزی 

خشنود نمی شود.
انــواع  از  یکــی  آزاری  میکنــد: حیــوان  تاکیــد  وی 
پرخاشــگری های اجتماعی است و این موضوع به قدری 
خطرناک اســت که برخی از این افراد باید تحت درمان 
قرار گیرند. چرا که بر اساس مستندات، اگر مداوا صورت 
نپذیرد، مرحله بعد از حیــوان آزاری، کودک آزاری، قتل 

و... است.
ریشه های فرهنگی ما ویران است!

یک فعال محیط زیســت نیز بیان می کنــد: مردم ایران 
در فرهنگی بزرگ شــده اند که آویختن ســر حیوانات بر 
دیوار خانه، مایه مباهاتشان بوده است. یعنی در ریشه های 

فرهنگــی ما رفتار جامعه پســندانه و اخلاقی با حیوانات 
ترویج نداشته است.

محمدی ادامه میدهد: البته مشکلات معیشتی و اقتصادی 
که مردم در شــرایط کنونــی با آن دســت و پنجه نرم 
می کنند نیز، در ترویج خشونت به هر نوعی دخیل است. 
بــه عبارتی؛ عدم تمرکز بر خشــونت، ریشــه در آرامش 
فکری دارد و شاید بتوان گفت ۶0درصد مردم ما، به دلیل 
فشار روحی تحمیل شده از شــرایط نامناسب اقتصادی، 

مستعد پرخاشگری هستند.
وی با اشــاره به اینکه »بحث هــای اخلاقی و همچنین 
آموزشــی ما در ارتباط با محیط زیست و علی الخصوص 
حیوانات کافی نیســت« مطرح می کند: ما باید از طریق 
رسانه ها و آموزش عمومی و تخصصی روی نوع دوستی 
بــه لحاظ حفظ محیط زیســت و همچنیــن مهربانی با 
حیوانات کار کنیم. اما وقتی شــهرداری ها به عنوان یک 
نهاد اجرایی، اقدام به کشــتن حیوانات می کنند، از عموم 

مردم که بیننده هستند چه توقعی است؟
حیوان آزار، زمینه های شخصیت ضد اجتماعی 

دارد
یک روانشناس و عضو هیات علمی دانشکده روانشناسی 
دانشــگاه تهران  نیز چندی پیــش در گفتگو با ایرنا بیان 
کــرده بود: فرد آزار دهنده حیوان، زمینه های شــخصیت 
ضد اجتماعــی دارد. اگر این موضــوع در دوره نوجوانی 
دیده شود، نشان از یک اختلال به نام »اختلال سلوک« 
است و معمولا این دســته از نوجوانان اگر در مجاورت و 
همراهی با برخی دیگر از شــرایط ایجاد و تشدید کننده 
بیمــاری روانی قرار گیرند، این عوامــل می توانند زمینه 

بزهکار شدن آن فرد را فراهم کنند.

علی اکبــر ارجمندنیا تصریح کرد: این مســاله به نوعی 
نشان از اختلال شخصیت فردی است و در باب توصیف 
ناهنجاری هایی که به حیوان آزاری منجر می شــوند دو 

بحث فیزیولوژیکی و روانشناختی مطرح است.
وی ادامه داد: مشــکلات فیزیولوژیکی بیشــتر مرتبط به 
پزشکی است و شاید بتوان به پایین بودن سطح سرتونین 
و یا قند خون اشاره کرد. چراکه این دسته عوامل با خلق 
و خوی پرخاشــگرانه رابطه محکمی دارند. اما مشکلات 

روانشــناختی به این صورت اســت که معمولا آدم هایی 
که حیوان آزار هستند، خودشــان هم تجربه مورد آزار و 
اذیت واقع شــدن را دارند. غالبا سبک های فرزند پروری 
که روی این افراد اعمال شده، سبک هایی بوده که عمدتا 
یا خیلی مستبدانه بوده است و این افراد تحت تنبیه بدنی 
قرار گرفته اند و یا این که این شــیوه های سهیل گیرانه 
افراطی روی آنها اعمال شــده اســت؛ یعنی این که هیچ 
برنامه تربیتی و رفتاری مشــخصی روی اعمال این افراد 
حاکــم نبوده، و آنان به شــدت درگیر خلاءهای عاطفی، 
اجتماعی و فیزیولوژیکی هســتند؛ لازم به ذکر است که 

این افراد معمولا هر سه این خلاء ها را دارند.

ارجمندنیا در پایان بنــدی صحبت های خود در توضیح راه 
حلــی برای مقابله با رفتارهای حیــوان آزاری مطرح کرد: 
خلاءهای قانونی ما جدی هســتند. در بعضی موارد ما تازه 
متوجه شــده ایم که باید در این حوزه ها هم قانون وضع 
کنیم و یا اگر قانونی داریم، مبهم اســت و به صورت جدی 
گفته نشده، ضمن اینکه اطلاع رسانی و آموزش داده نشده 
است و مردم بی خبر هستند. در نتیجه برای حل مساله در 
درجه اول به یک سری کارهای زیرساختی و قانون گذاری 
نیاز هست و بعد مستلزم آگاهی افزایی در این موارد هستیم.

خشونت پیدا و پنهان!
در ایران حیوان آزاری نمایشــگر نوعی از خشــونت پیدا 
و پنهانی اســت کــه در بخش های مختلــف فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و حتی سیاســی جامعه نهادینه شده 
است. بی شک لایه فرهنگی خاص جامعه که معتقد است 
آزار و اذیت حیوانات خلاف جهــت احترام به  طبیعت و 
عدم اجرای عدالت در حق ســاکنان زمین است نباید در 
مواجه شــدن با چنین اقداماتی سکوت کند و باید توانایی 
خود را در آموزش رســانی به لایه عامی که همچنان در 

برخی اوهام و خرافات مانده است ارتقا دهد.
بد نیســت به این موضوع نیز اشــاره ای داشته باشیم که 
در آستانه زمستان تعداد حیوانات بی سرپناهی که از بین 
میروند، بیش از ســایر فصول است. مهربان بودن در دین 
مبین اســلام از نکاتی اســت که بارها توسط معصومین 
به آن تاکید شــده اســت و اگر باورهای دینی در جامعه 
اســلامی رواج داشــته باشــد، هرگز و هرگز نمی توانیم 

حیوانی را به شکل خودخواسته آزار دهیم!

اسحاقی: حیوان آزاری یکی از 
انواع پرخاشگری های اجتماعی است 
و این موضوع به قدری خطرناک است 
که برخی از این افراد باید تحت درمان 
قرار گیرند. چرا که بر اساس مستندات، 
اگر مداوا صورت نپذیرد، مرحله بعد از 
حیوان آزاری، کودک آزاری، قتل و... 
است

ارجمندنیا: این مساله به نوعی 
نشان از اختلال شخصیت فردی است و 
در باب توصیف ناهنجاری هایی که به 
حیوان آزاری منجر می شوند دو بحث 
فیزیولوژیکی و روانشناختی مطرح است

محمدی: عدم تمرکز بر خشونت، 
ریشه در آرامش فکری دارد و شاید بتوان 
گفت 6۰درصد مردم ما، به دلیل فشار 
روحی تحمیل شده از شرایط نامناسب 
اقتصادی، مستعد پرخاشگری هستند

  
خشم والدین با کودکان چه می کند؟
دکتر میترا دادگستر مقدم، مشاور و روانشناس خانواده

خشم، احساسی است که در تمام افراد وجود دارد؛ بنابراین هیچ کس نباید خود را به دلیل 
تجربه احســاس خشم ســرزنش کند، اما آنچه که در این بین اهمیت دارد این است که 
ما خشــم خود را چگونه بروز می دهیم و این ابراز خشــم چه اثراتی می تواند بر دیگران 
داشــته باشــد. مادران در خانواده منبع امنیت، آرامش و عاطفه هســتند و نحوه نادرست 
ابراز خشــم آن ها می تواند اثرات جبران ناپذیری بر فرزندان و جو روانی خانواده به همراه 

باشد. داشته 
 به اعتقاد روانشناسان، خشم در ساختار خانواده می تواند سلسله مراتبی باشد؛ یعنی نحوه ابراز 
خشــم والدین در برابر یکدیگر می تواند بر روی ابراز خشــم کودکان تأثیرگذار باشد، در این 

راستا هر فرد بزرگتر خانواده خشم خود را بر فرد کوچکتر وارد می کند.
باید به خاطر داشت که بیش از ۹0 درصد یادگیری های کودکان از طریق یادگیری مشاهده ای 
اســت؛ همانگونه که والدین و به خصوص مادر خانواده خشم خود را ابراز می کند کودکان نیز 
در آینده همان کار را خواهند کرد. از طرفی ابراز خشــم به شــیوه نادرست بر روی کودکان 
می تواند در آن ها احســاس ترس، اضطراب، حس ناامنی و احساس کمبود اعتماد به نفس به 
وجود آورد به طوری که دیگر والدین نه منبع امنیت کودکان خواهند بود از ســویی دیگر در 

این شرایط خانواده برای کودکان پیام آور صلح آرامش نیز نخواهند بود.
 همین امر باعث می شــود تا فرزندان چنین خانواده ای در نوجوانی از خانواده و رابطه عاطفی 
با آن فاصله بگیرند. همانطور که گفتیم خشم یک احساس طبیعی است. همه ما این اجازه را 
داریم که احساس خشم را تجربه کنیم، اما اینکه آن را چگونه ابراز کنیم اهمیت دارد. درواقع 
نباید با ابراز خشــم به خود یا دیگران آسیب برسانیم؛ بنابراین در اینجا یادگیری مهارت های 

کنترل خشم می تواند، اثرگذار باشد.
در اولین گام برای کنترل احســاس خشم سعی کنید تا منبع به وجود آورنده احساس خطر را 
شناســایی کنیم و با از بین بردن منبع به وجود آورنده احســاس خشم تا حدود زیادی از این 
احســاس فاصله گرفت. می توانید در محیط تغییراتی به وجود آورید تا رویدادهایی که شــما 
را خشــمگین می کند دیگر تجربه نکنید در گام بعدی برای کنترل خشــم می توانید از چند 

روش  استفاده کنید:
روش اول:

تمرین درک خشــم: وقتی واکنش های خشمتان مشکل ساز اســت، می توانید این تمرین را 
انجام دهید. ابتدا موقعیتی را که در آن خشمگین می شوید، توضیح دهید و یادداشت کنید)چه 
کســی؟ چه چیزی؟ کی؟ و کجا ؟( و بعد شدت خشــم تان در آن موقعیت را مشخص کنید؛ 
مثلا از صفر تا 100 چه نمره ای به میزان خشم تان می دهید. ممکن است برای شروع، شدت 
خشمی که گزارش می دهید، بالا باشد و بعد از آن فکری که در موقع عصبانی شدن داشتید 
و تصاویر ذهنی در آن زمان را یادداشت کنید. این کار به شما کمک می کند نسبت به شدت 
واکنشتان به موقعیت هایی که بیشــتر برای شما تحریک کننده است و همچنین افکار زمان 

عصبانیت تان آگاهی پیدا کنید.
روش دوم:

 ایجاد وقفه: ایجاد وقفه روش موثری برای مدیریت و کنترل خشم است. در این روش هرگاه 
متوجه نشــانه های خشم تان شــدید، خودتان را از آن موقعیت دور کنید؛ مثلًا وقتی احساس 
کردید کودکتان تکالیف درســی اش را به درســتی انجام نمی دهد و شما کم کم علایم خشم 
را در خودتان احســاس می کنید) افزایش ضربان قلب، تنــدی تنفس، تنش عضلانی و ...( 
بلافاصله از اتاق خارج شوید به آشپزخانه بروید، چند نفس عمیق بکشید یا لیوانی آب خنک 
بنوشــید و خودتان را با کاری مشــغول کنید. بعد از چند دقیقه که احساس خشم تان کاهش 
پیدا کرد، می توانید بهترین و منطقی ترین راه برای برخورد موثر با کودکتان را انتخاب کنید.

درواقع تکنیک تنفس عمیق به شــما کمک خواهد کرد تا سیســتم هیجانی مغز خود را کم 
کرده و سیســتم منطقی را فعالِ فعال کنید. هرگاه احســاس خشم را تجربه کردید در جایی 
بنشــینید سه بار نفس عمیق بکشید و به این شکل که از بینی هوا را وارد شش ها کرده پنج 

ثانیه نگه داشت و از دهان خارج کنید.
روش سوم:

مراجعــه به روان شــناس بالینی: اگر این راهبردها را به کار بســتید، امــا در اجرایش دچار 
مشکل شدید و به اندازه کافی برایتان کارساز نبود از متخصص مربوطه برای بررسی دقیقتر 
مشکلاتتان، مهارت ها و راهبردهای لازم برای ارتباط موثر با دیگران و حل مسائلتان کمک 

بگیرید.

رونماییازطرحکتابموتوریدرادارهکلکتابخانههایعمومیخراسانرضوی

غولاندرویدیبدونشارژر

طــرح کتاب موتــوری، طرح تحویل کتــاب به اعضای 
کتابخانه هــا درب منــزل، بــا حضــور مدیــرکل دفتر 
اجتماعی اســتانداری و دبیر ستاد مبارزه با کرونا  استان 
در اداره کل کتابخانــه هــای عمومی خراســان رضوی 

شد. رونمایی 
بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و بــه نقل از روابط 
عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی، 
طــرح کتــاب موتوری طــرح تحویل کتاب بــه اعضای 
کتابخانه هــا درب منزل با حضور ســید حمید موســوی، 
مدیرکل دفتر اجتماعی اســتانداری و دبیر ستاد مبارزه با 
کرونا استان، حجت الاســلام علی اکبر سبزیان، مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراسان رضوی و مرتضی کرباسی، 
دبیرمجمع خیرین توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
خراســان رضــوی در اداره کل کتابخانه هــای عمومی 

خراسان رضوی رونمایی شد.
مدیرکل دفتر اجتماعی اســتانداری و دبیر ستاد مبارزه با 
کرونا اســتان خراســان رضوی در این مراسم با اشاره به 
شــرایط موجود و لزوم زندگی با کرونــا در جامعه گفت: 
درحالی درآســتانه یک ســالگی آغاز بحــران کرونا قرار 
داریم که تقریبا بعد از چند ماه از شــروع این بحران تمام 
دنیا با این نتیجه رســید که ناگزیر هستیم با این ویروس 

کنیم. زندگی 
ســید حمید موســوی ادامه داد: این بحران باعث ایجاد 

تبعات زیادی در حوزه های مختلــف فرهنگی، اجتماعی، 
سیاســی و اقتصادی شــد که نشــان داد باید در زندگی 
با ایجاد نوآوریهــا و ابداعات و خلاقیت هــا فعالیت های 

ادامه دهیم. اجتماعی را 
ابداعــات در حــوزه  ایــن نوآوری هــا و  افــزود:  وی 
کتابخانه هــای عمومی با اجــرای این طرح و قبل از آن 
برنامه های  اجــرای  فعالیــت کتابخانه های عمومی و  با 
متنــوع و خلاقانــه حوزه کتــاب با اســتفاده از فضای 
مجــازی با هدف ترویــج فرهنگ مطالعه نمایان شــده 

است.
مدیــرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی در این 
جلســه با اشاره به شیوع ویروس منحوس کرونا در جهان 
و کشور در ســال جاری گفت: شیوع ویروس کرونا باعث 
ایجاد محدویت های فراونی در کشــور جهت کنترل این 
بیماری شــد که این اتفاق باعث رونق گرفتن استفاده از 
فضای مجازی در ســطح کتابخانه ها جهت انجام رسالت 

خود شد.
حجت الاســلام علی اکبــر ســبزیان ادامــه داد: انجــام 
فعالیت هــای فرهنگی کتابخانه هــا در فضای مجازی با 
اســتقبال خوب اعضــای کتابخانه ها مواجه شــد و باعث 
حفظ ارتباط کتابخانه هــا و اعضا و علاقه مندان به کتاب 

و مطالعه شد.
وی ادامــه داد: با توجــه به ملاحظــات کرونایی و البته 

درخواســت مردم نیازمند منابع اطلاعاتــی طرح تحویل 
کتاب درب منازل مورد بررســی قرار گرفت و امروز این 
طرح با هدف دسترســی آســان مردم به منابع مورد نیاز 

می شود. رونمایی  کتابخانه ای 
وی با اشــاره به طراحی اپلیکیشنی ویژه این طرح جهت 
انجــام مراحل مختلف دریافت کتاب درب منزل گفت: در 
50 کتابخانه منتخب اســتان این طــرح با انتخاب و ثبت 
کتاب در سامانه سامان نهاد کتابخانه های عمومی و ثبت 
درخواســت کتاب و بازیابــی کتابخانه مورد نظر از طریق 
پورتال اداره کل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی، 
کتاب انتخاب شــده درب منزل به اعضای کتابخانه های 

می شود. تحویل  عمومی 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی این طرح 
را  اتفــاق خوبی در جهت تکریــم علاقه مندان به مطالعه 
و رعایت اصول بهداشــتی و رضایتمندی عمومی عنوان 

کرد.
در ادامــه مرتضی عطایی نژاد، پیمانکار ارســال کتاب در 
شهر مشهد گفت: اجرای این طرح گامی در جهت تحقق 
شــهر هوشمند اســت و در این طرح با استفاده از سیستم 
هــوش مصنوعی و فناوری  تهدید کرونا به فرصتی برای 

مطالعه در منزل تبدیل شده است.
در ادامه این مراســم از طرح کتاب موتوری طرح تحویل 

کتاب به اعضای کتابخانه ها درب منزل رونمایی شــد.

علی مهروی
گوشــی Mi 11 پرچمدار جدید شــیائومی اولین گوشــی 
اندرویدی در جهان است که بدون شارژر عرضه شده است.
Mi 11 به نمایشــگر ۶.81 اینچی AMOLED مجهز شده، 
ولی شــرکت چینی برای جلوگیری از افت تراکم پیکسلی 
وادار شده رزولوشن صفحه را به QHD+ ارتقا دهد. با این 
اقدام تراکم پیکسل نمایشــگر Mi 11 به 515 پیکسل در 
هر اینچ رسیده اســت. نمایشگر مذکور از روشنایی 1،500 
نیت و نرخ بازســازی 1۲0 هرتز برخوردار است و از لمس 
480 هرتز پشتیبانی می کند. شــیائومی برای محافظت از 
این صفحه نمایش، جدیدترین محافظ صفحه، یعنی گوریلا 
گلــس Victus را به خدمــت گرفته اســت. این محافظ 
درمقایسه با نســل پیشــین دربرابر خط  و  خش دو برابر و 

در برابر ضربه 1/5 برابر مقاوم تر است.
مشخصات سخت افزاری

باتری به کار رفته در گوشــی Mi 11 ظرفیت 4۶00 میلی 
آمپر ساعتی دارد و ظرفیت بسیار معمولی برای یک گوشی 
رده بالا به شمار می رود، اما این باتری از شارژ فوق سریع 
50 واتــی پشــتیبانی می کند. در بخش ســخت افزار های 
داخلی این گوشــی هم باید به اســتفاده از پردازنده فوق 
العاده رده بالای Snapdragon 888 در کنار دو حافظه رم 
8 و 1۲ گیگاباتی اشاره کرد و حافظه داخلی این گوشی نیز 
1۲8 یا ۲5۶ گیگابایت خواهد بود. پردازنده اســتفاده شده 
در گوشی Mi 11 از فناوری 5G پشتیبانی می کند و نسخه 

وای فای استفاده شده در این گوشی نیز ۶ است.
در طراحی پنل جلو گوشــی  Mi 11 تفاوت چشــمگیری 
با  Mi 10 مشــاهده نمی شــود و همانند نسل قبل دوربین 

ســلفی در حفره ی موجود در گوشه ی بالا سمت چپ تعبیه 
شده است. نکته ای که می توان به عنوان بهبود به آن اشاره 
کرد، خمیدگی کامــل لبه ها و کاهش ضخامت دســتگاه 

درمقایسه با مدل قدیمی تر است.
مشــخصات دوربیــن: لنز اصلــی 108 مگاپیکســلی، لنز 
اولتراوایــد 13 مگاپیکســلی، لنز ماکرو 5 مگاپیکســلی، 

دوربین سلفی 2۰ مگاپیکسلی
در میان ایــن لنزها، لنــز اولتراواید آن هم از مشــخصه 
تثبیت کننده تصویــر نوری تصویر OIS برخوردار اســت. 
دوربین جلو ۲0 مگاپیکسل بوده و از حالت پانوراما با زاویه 
دید گسترده هم پشتیبانی می کند. با حرکت دادن موقعیت 
گوشی و گرفتن ســه عکس، می توانید یک عکس پانوراما 

بزرگ با زاویه دید گســترده بگیریــد. در مورد فیلمبرداری 
هــم باید گفت که  Mi 11شــیائومی فیلم هــا را با کیفیت 
8k و با ســرعت ۲4 یا 30 فریم بر ثانیه پشتیبانی می کند. 
البته بدیهی اســت که ســایر کیفیت ها هم برای این مدل 
در نظر گرفته شــده است و بسته به نظر خودتان می توانید 

کیفیت هــای کمتر مثل 4k یا 1080 را نیز انتخاب کنید.
تراشه ی اسنپدراگون ۸۸۸

  Mi 11 مهم تریــن ویژگی مثبــت و وجه تمایز شــیائومی
را بایــد پردازنــده ی قدرتمند آن دانســت.  Mi 11 اولین 
گوشــی جهان محسوب می شــود که به اسنپدراگون 888 
مجهز شده است. بر اســاس بنچمارک ها، این پردازنده 55 
درصد سریع تر از نســل قبل خود، یعنی اسنپدراگون 8۶5 

است. شــیائومی برای به حداکثر رساندن قدرت پردازش در 
جدیدتریــن پرچــم دارش، از رم LPDDR5 با و حافظه ی 
UFS 3.1 بهره گرفته اســت. بهره مندی از فناوری 5G و 
WiFi ۶ و بلندگوهای اســتریو توسعه داده شده با همکاری 
 Mi از دیگر ویژگی های سخت افزاری Harman Kardon
11 است. در بخش نرم افزار، سیســتم عامل اندروید 11 با 
پوسته ی MIUI 1۲.5 وظیفه ی اجرای برنامه ها و بازی ها را 

برعهده خواهد داشت.
باتری جدیدترین گوشــی چینی ها 4،۶00 میلی آمپرساعتی 
است که آن را به صورت سیمی با توان 55 وات و به صورت 
بی ســیم با توان 50 وات می توانید شارژ کنید. البته قبل  از 
 آن شــارژر آن را جداگانه به قیمت پانــزده دلار باید تهیه 
کنید. شیائومی با وجود تمســخر اپل به دلیل حذف شارژر 
از جعبه ی گوشــی، با بهانه هایی مشــابه،  Mi 11 را بدون 
شارژر عرضه خواهد کرد. شارژ معکوس 10 وات، پشتیبانی 
از کوئیک شــارژ 4+ و پاور دلیوری 3 نیز از دیگر امکانات 

Mi 11 در بخش باتری هستند.
قیمت گوشــی  Mi 11 در چین حــدودا معادل ۶1۲ دلار 
برای نســخه ی مجهز به 8 گیگابایت حافظه ی رم و 1۲8 
گیگابایت حافظه ی ذخیره سازی و ۶57 دلار برای نسخه ی 
مجهز بــه 8 گیگابایــت حافظــه ی رم و ۲5۶ گیگابایت 
حافظه ی ذخیره ســازی و 71۹ دلار برای قوی ترین نسخه 
موســوم به Special Edition و مجهز بــه 1۲ گیگابایت 
حافظه ی رم و ۲5۶ گیگابایت حافظه ی ذخیره سازی تعیین 
شده اســت. البته این قیمت ها مخصوص بازار چین است 
و درصورت رونمایی نســخه ی جهانــی، قیمت ها احتمالا 

گران تر خواهند بود.

عکـس: علی اسدی
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شهردارمشهد با اشاره به وضعیت نامناسب 
پل کشــف رود حد فاصــل همت آباد و 
سیس آباد واقع در جاده سیمان، گفت: این 
مکان ســیما و منظر مناسبی ندارد و باید 
با ایجاد فضای ســبز و جمع آوری سوله 
های پیرامونی ساماندهی شود. به گزارش 
صبح امروز محمد رضا کلائی در نشست 
بررسی پروژه های منطقه سه که با حضور 
شهرداری  سرپرســت  شهردار،  معاونان 
منطقه ســه، مدیرکل حوزه شــهردار و 
جمعی از مدیران شــهری برگزار شــد، 
افزود: منطقه سه با توجه به وجود اراضی 
بزرگ مقیاس و بافت های ناکارآمد دارای 
ظرفیت های خوبی برای شهرداری مشهد 

است. وی با بیان اینکه تعیین تکلیف اراضی رها شده و بافت فرسوده این منطقه از اهمیت ویژه ای برخوردار 
است و باید در اولویت قرارگیرد، اظهارکرد: براین اساس موضوع تعیین تکلیف اراضی چاهش شرقی و غربی 
و همچنین اراضی رها شده کلاته بوغا باید در دستور کار قرارگرفته و هرچه سریعتر تعیین تکلیف شود. وی 
درخصوص وضعیت میدان بار نوغان و میدان بار ولیعصر نیز گفت: ما می خواهیم بدون ایجاد مشکل موضوع 
ترافیک این محدوده را حل کرده و وضعیت سیما ومنظر میدان بار نوغان را بهبود بخشیم. کلائی ادامه داد: 
امتداد بولوار ابوطالب شمالی و اتصال آن به بولوار ۲۲ بهمن نیز در این محدوده دارای اهمیت است که برنامه 

ریزی های لازم برای اجرایی کردن آن باید مد نظر قرارداده شود. 

مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دستی خراســان رضوی گفت: 
براساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا 
و با توجه به وضعیت زرد اســتان از نظر 
شــیوع این ویروس، موزه ها، باغ موزه ها 
و مجموعه هــای تاریخی اســتان از روز 

یکشنبه باز و میزبان علاقه مندان است.
ابوالفضل مکرمی فر در گفت وگو با صبح 
امروز اظهار کرد: از ابتدای آذر ماه با توجه 
به قرمز شدن وضعیت برخی از شهرهای 
استان خراســان ستاد ملی مقابله با کرونا 
در پی شــیوع بیماری محدودیت هایی را 
اعمال کرده که تعطیلــی مجموعه های 

تاریخی و موزه ها از آن دست بوده است.
وی افــزود: در حال حاضــر که وضعیت 

شهرهای استان خراسان به غیر از شهرستان گناباد به رنگ زرد تغییر پیدا کرده است. طی مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا مراکز فرهنگی، موزه ها و مجموعه های تاریخی سراســر استان به جز شهرستان گناباد باز و 

پذیرای بازدیدکنندگان هستند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراســان رضوی ادامه داد: لازم به ذکر است که 
حفظ ســلامتی شهروندان در اولویت قرار داشته و از مردم می خواهیم با رعایت دستورالعمل های بهداشتی 

ارگان های مربوط و اداره کل میراث فرهنگی استان را در این زمینه همراهی کنند.
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جادوگر وارد رقابت انتخاباتی شد؛

علی کریمی نامزد ریاست فدراسیون فوتبال

در حالی که کمتر از ۶0 روز تا انتخابات فدراسیون فوتبال ایران باقی مانده، علی کریمی برای 
حضور در انتخابات فدراسیون فوتبال اعلام آمادگی کرد. او در صفحه شخصی اش این خبر را 

اعــلام و همچنین کمپین »نجات فوتبال با اتحاد فوتبالی ها« را راه اندازی کرد.
این خبر ویژه، فضای فوتبال ایران را تحت تاثیر قرارداده و تعداد لایک های این پســت علی 
کریمی را به بیش از نیم میلیون نفر رســانده است. همچنین طرفداران او واکنش بسیار مثبتی 

به این خبر نشان داده اند.
کریمی در پســت خود نوشته اســت: »می خواهم همچنان کنار مردم سرزمینم باشم و برای 
سربلندی دوباره فوتبال ایران، به عنوان کاندید در پست ریاست فدراسیون فوتبال در انتخابات 
شرکت کنم.«  او با اشاره به تغییرات در اساسنامه نوشته: »تغییرات اساسی از سوی فیفا و ای 
اف ســی در اساسنامه شکل گرفته و حالا فوتبالی ها راحت تر می توانند وارد عرصه انتخابات 
شوند و من امیدوارم در روز 10 اسفند فوتبال ایران عزیزمان یک روز پاک و عاری از هر گونه 

زد و بندهای ناسالم را تجربه کند.«
در اساســنامه جدید فدراســیون فوتبال آمده که هر بازیکن ایرانی با سابقه بیش از 100 بازی 
ملی، می تواند در انتخابات فدراسیون فوتبال شرکت کند. بنابراین علاوه بر علی کریمی، جواد 
نکونام، علی دایی، سیدجلال حسینی، احســان حاج صفی و آندرانیک تیموریان نیز می توانند 
در انتخابات نامزد شــوند. البته علی دایی پیش تر اعلام کرد که قصد شــرکت در رقابت های 
انتخاباتی را ندارد و جواد نکونام، ســیدجلال حسینی و احسان حاج صفی نیز به خاطر حضور 

در عرصه باشگاهی، بعید است که وارد گود بشوند.
حــالا باید دید باتوجه بــه ورود علی کریمی، فضای انتخابات چــه تغییری خواهد کرد و این 
اتفاق، چه تاثیری در سرنوشــت فدراسیون فوتبال ایران می گذارد. شاید با نام نویسی جادوگر، 
تعداد نامزدها محدود شــوند و کریمی همانطــور که گفته، با ائتلاف فوتبالی ها، به مهم ترین 

پست مدیریتی فوتبال ایران برسد.

وقتی پای داور و بازیکنان به ماجرا بازشد

حرف های باورنکردنی درباره شرط بندی کثیف در فوتبال!
شــرط بندی در فوتبال عجیب نیست. در دنیا، خیلی 
از بنگاههای شرط بندی قدرت اول تبلیغات در فوتبال 
هســتند. موضوع تا اینجا از نظر آنها مشــکلی ندارد 
ولی مشــکل زمانی به وجود می  آیــد که این پدیده 
روی فوتبال اثربگذارد. به همین دلیل در کشــورهای 
اروپایی اگر مســجل شــود بازیکنی در شرط بندی 
دخالــت دارد، به طــور قطع محروم خواهد شــد. به 
عنوان مثال »تریپیر« بازیکن اتلتیکو مادرید اخیرا 10 
جلسه محروم شده، چراکه در سایت های شرط بندی 
فعالیت می کرده. ظاهرا مسئولان از حضور بازیکنان 
در این ســایت ها اطلاع چندانی ندارند چراکه خیلی 
از فوتبالیســت ها شانس خود را برای پیش بینی نتایج 
فوتبال امتحان می کنند. ظاهرا این یک اپیدمی است. 
چند ســال قبل جواد نکونام گفت بعضی از بازیکنان 
اوساســونا هم در سایت های شــرط بندی هستند. 
بنابراین مسئولان به سادگی نمی توانند از این موضوع 
مطلع شوند مگر اینکه بنگاههای شرط بندی به آنها 
اطلاعات بدهند. حتی بعضی فوتبالیســت ها با اکانت 
دوستان و رفقای خود وارد سایت های شرطبندی می 

شوند که دیگر پیدا کردن آنها غیرممکن است!
وقتی بعضی بازی ها از سایت ها حذف شد

در کشــورهای اروپایی با وجود آنکه بنگاههای شرط 
بندی قدرت زیادی دارند و در واقع سالیانه میلیون ها 
دلار بــه جیب می زنند امــا به اندازه ایــران بحران 
و چالش درســت نکرده اند. در کشــورمان راه اندازی 
سایت شــرط بندی قانونی نیســت، بنابراین افرادی 
هــم که در این حوزه فعالیــت می کنند مجوز ندارند. 
ســایت های شــرط بندی به صورت قارچ گونه رشد 
می کننــد و از کانال های مختلف پول می دهند و پول 

می گیرند. از آنجا که فعالیت های آنها غیرقانونی است 
بنابراین تلاش می کنند تا پا را فراتر بگذارند و دســت 
بــه اقدامات عجیب تری بزنند. بــه عنوان مثال افراد 
نزدیک به ایــن بنگاهها با بازیکنــان در لیگ های 
مختلف ارتباط می گیرند تــا بتوانند از طریق آنها به 
درآمد خود بیافزاید و یا حداقل گروهی هستند که در 
این ســایت ها فعالیت می کنند و می خواهند با خرید 

بازیکنان، به درآمدهای کلانی برسند.
این اتفاق دو ســال قبل در لیگ یــک ایران رخ داد 
و وقتی ســایت های شــرط بندی در خــارج از ایران 
مطلع شــده اند عده ای دســت در دست هم سرشان 
کلاه می گذارند بنابراین بعضی مســابقات را از تقویم 
خود خــارج کردند! بعد از این اتفــاق و البته اعتراف 
بعضی بازیکنان کسی نفهمید چه برخوردهایی صورت 
گرفت.این اتفاق در حالی افتاده اســت که به تازگی 
علی لطیفی ســرمربی چوکا تالش فاش کرد یک فرد 
نزدیک به دلال شــرط بندی، به او پیشــنهاد داد تا 
همکاری دو جانبه ای با هم داشــته باشــند!» جالب 
است،آمدند به من گفتند که شما نتیجه را عوض کنید.
یک نفر را واســطه کرده بودند.بــه او گفتم باید نفر 
اصلی شــما را ببینم که رفتند و خبری نشــد.بعد هم 
پیام دادند که اگر خودت نگیری به بازیکنت پول می 
دهیم،آنهــا نگیرند به داور پــول می دهیم.« علیرضا 
نیکبخــت هم همین چند روز پیــش در مصاحبه ای 
تائید کرد شرط بندی در لیگ های پائین تر وجود دارد. 
یا خداداد عزیزی کــه بارها حنجره پاره کرده و گفته 
شرط بندها در فوتبال قدرت گرفته اند و کسی نیست 
با آنها برخورد کند.البته خــداداد تصمیم گرفته دیگر 
در این باره حرف نزند.او می گوید:»چه فایده؟ســال 

هاســت دارم در این مورد حرف می زنم.گوش کسی 
بدهکار نیست.«

حرف های جنجالی
نهادهای نظارتی با وجود مشــغله های فراوان چند بار 
وارد این عرصه شــده اند. مثلا سال گذشته اقداماتی 
در ایــن زمینه صورت گرفت و بیش از 300 ســایت 
شرط بندی مسدود شــد. با وجود اقدامی ضربتی اما 
دوباره این سایت ها رشــد کردند و امروز طبق روال 
سال های گذشته به کارهای خود ادامه می دهند. آنها 
حتی با ترفندهای مختلف تراکنش های مالی خود را 

هم انجام می دهند.
علیرضا نیکبخت می گوید: »در روز روشن می گویند 
بیائید همکاری کنید. اگر نکنید مهم نیست ما بالاخره 
با یک نفر تبانی می کنیم. آقا این چه وضعی است که 

تهدید هم می کنند؟«
حرف های نیکبخت چندان عجیب نیست اگر سابقه 
این پدیده شــوم را در فوتبال ایران بدانید.این حرف 
های مهدی پاشازاده را بخوانید: »من سندی ندارم که 
بتوانم مستند درباره این مسائل صحبت کنم ولی یادم 
هست قبل از بازی یکی از تیم هایی که سرمربی اش 
بودم، گوشی موبایلم را چک نکرده بودم، بازی را 3 بر 
یک باختیم. زمانی که ســوار اتومبیل شدم تا به خانه 
بروم، دیدم 3، 4 ساعت قبل یعنی قبل از شروع بازی، 
برایم پیامکی ارسال شــده و نوشته اند فلان بازیکن 
تیمت در یک سایت شرط بندی کرده و روی پیروزی 
3 بر یک حریف شــرط بســته و حتی در یک بخش 
شــرط بندی هم تیک زده یک گل تیم برنده از روی 
نقطه پنالتی به ثمر می رســد! شوکه شدم چون هم 3 
بــر یک باخته بودیم و هم همــان بازیکن با خطا در 

محوطه جریمه به تیم حریف پنالتی داده بود. مدرک 
خاصی نداشــتم، همین حرف ها را با پرینت پیامک به 
فدراســیون فوتبال دادم ولی آن بازیکن محروم نشد 

چون مدارک؛سندیت لازم را نداشت.«
صــادق درودگر مدیر فوتبال هــم یک بار فاش کرد: 
»صابر میرقربانی زمانی که در تیمی مربی بود عنوان 
کرد در یک بازی و در یک نیمه بازیکنان تیم خودش 
۲1 کرنر به حریف دادند و بعد اعلام شــد چند نفر از 
ایــن بازیکنان با این گروه های شــرط بندی در حال 

همکاری هستند.«
حسن اشجاری مربی سابق شهرداری آستارا دست به 
افشــاگردی زد و از این گفت که مدرک می آورد که 
داوران در فوتبال شرط بندی می کنند. او گفت: »بارها 
گفته ام و هشدار داده ام. مدرک می آورم که داور بازی 
نیز شــرط بندی می کند. وقتی کل تیم شــرط بندی 

می کند تلاش من چه فایده ای دارد؟!«
بعد از اظهارات رنگارنگ درباره شرط بندی و تهدیدات 
آن برای فوتبال مســئولان سازمان لیگ چند جلسه 
انجام دادند تا کنترل و نظارت بیشتری روی مسابقات 
داشته باشند. طبیعی بود که آنها به اطلاعات شخصی 
بازیکنان، مربیان یا داوران در سایت های شرطبندی 
دسترسی نداشته باشند ولی تلاش کردند تا بتوانند از 
طریق کنترل بازی ها حداقل فوتبالیست ها، داوران و 
مربیان را تحت فشار بگذارند. با وجود سال ها شایعه و 
حرف های جنجالی اما تا این لحظه به صورت رسمی 
فدراسیون بیانیه ای درباره دخالت چهره های فوتبالی 
درباره شــرط بندی نداده اســت. حالا اما یک سوال 
کلیدی پیش می آید؟ آیا تمام حرف هایی که فوتبالی 

ها در این باره می گویند ساختگی است؟!

خبر

طرح تفصیلی شمال غرب مشهد در شورای این شهر تصویب شد:

تعیین مرز شهر مشهد با شهرستان بینالود هم چنان بلاتکلیف 
پهنه شــمال غرب  تفصیلــی  طرح 
مشهد روز دوشنبه در جلسه علنی 
شورای اسلامی این شهر بررسی 
و تصویب شــد اما به گفته عضو 
شورای اسلامی شــهر مشهد مرز 
محدوده شــهر و رفع اختلاف چندین 
ســاله شهرســتان مشــهد و بینالود 
موضوعی حیاتی اســت که هنوز بلا 

تکلیف است.
به گزارش صبح امروز رییس کمیسیون 
شهرسازی و معماری شورای اسلامی 
شهر مشهد روز گذشته  در یکصد و پانزدهمین جلسه علنی 
شورای شهر مشــهد و در جریان بررسی این طرح گفت: 
اساســی ترین موضوع در طرح تفصیلی حوزه شمال غرب 
موضوعی اســت که در ساختاری فراتر از طرح تفصیلی در 
قالب طرح جامع و سیاست های کلان توسعه شهر مشهد 

باید تصمیم گیری شود. 
محمــد هادی مهدی نیــا افزود: عدم تعییــن تکلیف مرز 
محدوده شهر و رفع اختلاف چندین ساله شهرستان مشهد 
و بینالود موضوعی حیاتی اســت که به رغم تاکید مصوبه 
طرح جامع در شــورای عالی شهرسازی و معماری مبنی 
بر تعییــن تکلیف مرز محدوده شــهر در بخش غربی در 
چارچوب نظام تقسیمات کشــوری تاکنون جمع بندی در 

این خصوص صورت نگرفته است.
وی ادامــه داد: عدم تعیین مــرز محدوده و تصمیم گیری 
مشخص در خصوص نحوه توسعه این زمینها که از شرایط 
و موقعیــت حائز اهمیت در ارتباط با محدوده های در حال 
توسعه منطقه 1۲ برخوردارند، باعث شده یکی از مناسبترین 
ظرفیتهای توسعه هدفمند و قابل برنامه ریزی شهر مشهد 

در معرض ساخت و سازهای غیرمجاز و ریزدانگی ناشی از 
ســوداگری های غیر قانونی زمین قرار گیرد و بخش قابل 
توجهی از این زمینها به علت طولانی شدن فرایند تصمیم 
گیری و برنامه ریزی در قالب خرید و فروش های قولنامه ای 
ریزدانه به عنوان فرصت های از دست رفته محسوب شوند.
عضو شــورای اســلامی شهر مشــهد گفت: از این رو در 
صــورت عدم تعیین وضعیت مرز محدوده تا زمان تصویب 
طرح تفصیلی حوزه شمال غرب، صرف نظر از محدوده های 
جغرافیایی و اختلافات حاکم بر تقسیمات کشوری در مرز 
شهرســتان ها، باید طرح این محدوده در چارچوب مباحث 
کارشناســی مورد بررســی قــرار گرفتــه و برنامه ریزی 
یکپارچه و هدفمند در زمینهای غرب بلوار مهدیه براساس 

سیاست های کلان مجموعه شهری مشهد انجام شود.
وی افزود: مســتند به بند 34 ماده 80 قانون تشــکیلات 
وظایف و انتخابات شــوراهای اســلامی شــهر و انتخاب 
شــهرداران، بنا به ضرورت طرح تفصیلی پیشنهادی حوزه 
شمال غرب مورد تایید قرار گرفت و برای تصویب نهایی به 

کمیسیون ماده پنج استان ارسال می شود.
افزایش سقف تخفیف پرداخت نقدی مودیان به 

2۴ درصد
هم چنین شــورای اسلامی شهر مشهد، لایحه دو فوریتی 
شهرداری مشهد برای افزایش سقف تخفیف پرداخت نقدی 
مودیــان به ۲4 درصد را در بازه زمانی ۲۲ دی تا ۲۲ بهمن 

تصویب کرد.
رضا خواجه نائینی، معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد 
دردفــاع از این لایحه گفت: با توجه به نزدیک شــدن به 
پایان سال و طبق هرسال برای تشویق مودیان به مناسبت 
دهه فجر و ۲۲ بهمن تخفیفاتی از سوی شهرداری در نظر 

گرفته می شود.

وی افزود: براین اســاس امروز لایحــه دوفورتی را برای 
اعمــال تخفیف ۲4 درصدی برای مودیانی که نســبت به 
پرداخت نقدی جهت دریافت پروانه و پایانکار از ۲۲ دی تا 

۲۲ بهمن اقدام کنند درنظر گرفته شده است.
خواجه نائینی اضافه کرد: همچنین برای مودیانی که از ۲3 
بهمن لغایت 10 اســفند اقدام به پرداخت نقدی نمایند ۲0 

درصد تخفیف درنظر گرفته شده است.
وی ادامه داد: همچنین برای مودیانی که عوارض نوسازی، 
پسماند، خودرو، کسب پیشه و آتش نشانی خود را به صورت 
غیــر حضوری و الکترونیک پرداخت کنند نیز از ۲۲ دی تا 

10 اسفند ۲4 درصد تخفیف اعمال خواهد شد.
تصویب اصلاح قرارداد 1۰۰ دستگاه اتوبوس

تصویب لایحه تعیین تکلیف اصلاح قــرارداد خرید 100 
دستگاه اتوبوس، از دیگر مصوبات جلسه علنی امروز بود.

طبق این مصوبه به شهرداری مشهد اجازه داده می شود، در 
خصوص عقد قرارداد خرید 100 دستگاه اتوبوس شهری بین 

شهرداری مشهد و صنایع زرین خودرو اصفهان، اقدام کند.
 شهردار مشهد از شــورای این شهر 2 تذکر 

گرفت
محمد رضا کلایی شــهردار مشــهد روز گذشته در صد و 
شــانزدهمین جلسه علنی شورای این شهر، از ۲ عضو این 

شورا تذکر گرفت.
مجتبی بهاروند عضو کمیســیون عمــران و حمل و نقل 
شــورای اسلامی شهر مشــهد یکی از اعضایی بود که به 
شــهردار در خصوص عدم اجرا و آغاز عملیات حفاری خط 

چهارم قطار شهری به شهردار تذکر داد.
طبق گفته این عضو شــورا عملیات حفــاری خط چهارم 

متروی مشهد باید در اذر ماه امسال آغاز می شد. 
محمد حاجیان شــهری، رییس کمیسیون خدمات شهری 

شورای اسلامی شهر مشهد نیز در خصوص پاسخگو نبودن 
شــهرداری به مکاتبات کمیسیون خدمات شهری شورای 

شهر به شهردار مشهد تذکر داد.
افزایش 3 مترمربعی سرانه فضای سبز

هم چنین نایب رییس شورای اسلامی شهر مشهد در ابتدای 
جلسه روز گذشته شورا  با اشاره به اینکه اکنون آلودگی هوا 
چالش بزرگ کلانشهرها از جمله مشهد است، گفت: با توجه 
به این مهم، اعتبارات مناســب برای کاهش آلودگی هوا به 
ویژه توسعه فضاهای ســبزاختصاص یافته و سرانه فضای 
ســبز مشهد طی 3 سال گذشــته با افزایش 3 مترمربعی از 

14.۲۶مترمربع به 17.3مترمربع افزایش پیدا کرده است.
حمیدرضا موحــدی زاده افزود: آلودگی هــوا اثرات منفی 
بســیاری بر محیط زیســت، ســلامتی و اعصاب و روان 
شهروندان دارد، لذا باید فراتر از یک مساله و معضل شهری 

مورد توجه قرار گیرد.
وی با بیان اینکه، شــورای پنجم از ابتــدای فعالیت خود 
مصوبات مختلفی در راســتای کاهش آلودگی هوا داشته 
اســت، اظهارکرد: از جمله این اقدامات می توان به طرح 
برقی کردن اتوبوس ها، گســترش خطــوط مترو، اصلاح 

هندسی معابر و ... اشاره کرد.
موحدی زاده با بیان اینکه برخی کارشناسان ریشه آلودگی 
هوا، بــه ویژه در کلانشــهرها را رشــد بی رویه جمعیت 
شهرنشــینی و گســترش شــهرها می دانند، افزود: برخی 
دیگر آلودگی هوا را ثمره رشــد جمعیت، تولید خودروهای 
غیراستاندارد و عدم تناسب بین تعداد خودروها و معابر اعلام 

می کنند.
هم چنین علیرضا دبیر رئیس فدراســیون کشتی جمهوری 
اســلامی ایران در این جلسه میهمان جلسه علنی شورای 

شهر مشهد بود.

  
بازنگری طرح جامع کاهش آلودگی هوای 

مشهد ضروری است

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان رضوی بازنگری طرح جامع کاهش آلودگی هوای 
مشهد را ضروری دانست.

به گزارش صبح امروز، ســید کمال الدین میرجعفریان روز گذشته در پنجاهمین جلسه کارگروه 
اجرایی و اضطراری کاهش آلودگی هوای اســتان افزود: بازنگری در طرح جامع کاهش آلودگی 
هوای مشهد با هدف شناخت علل مستقیم و غیرمستقیم و به نوعی عارضه یابی آلودگی هوای 
استان براساس تحلیل های کارشناسی و در قالب تبیین صریح تکالیف و نقش همه دستگاه های 

اجرایی به عنوان نقشه راه باید با جدیت دنبال شود.
وی ادامه داد: انتشــار ویروس کرونا فرصت مناسبی برای بهبود و توسعه زیرساختهای مجازی و 
استفاده از ســامانه های وب سرویس است که با کاهش ترددهای غیرضروری و حضور فیزیکی 

مراجعان به سازمان ها نقش مهمی در کاهش آلودگی هوا داشته است.
معاون استانداری خراسان رضوی همچنین اطلاع رسانی مناسب به مردم در زمینه کاهش مراجعه 
حضوری و گســترش استفاده از سامانه ها، نرم افزارها و دیگر پل های ارتباطی در این خصوص را 
بســیار مهم دانست و گفت: لازم است ســاز و کارهای ضروری در نشست های تخصصی برای 
فرهنگ سازی، آگاه سازی و اطلاع شهروندان از سوی دستگاههای عضو این کارگروه مورد تحلیل 
کارشناسی قرار گیرد و با معرفی عوامل غیر مستقیم و تأثیرگذار بر آلودگی هوا، سازمان های مرتبط 

وارد عمل شوند.
وی با بیان اینکه موضوعات زیســت محیطی با ســلامت افراد در ارتباط اســت و باید تمامی 
دستگاه هایی که به هر صورت می توانند دراین خصوص نقش آفرینی کنند اهتمام خود را بکارگیرند 
افزود: باید حفظ محیط زیست و ارتباط مستقیم آن با سلامت انسان به یک باور در جامعه تبدیل 

شود.
میرجعفریان ادامه داد: فعالیت برخی واحدهای صنعتی ضروری بوده و قابل توقف نیست که در این 
خصوص می توان برای مدیریت در جابه جایی زمان فعالیت در خصوص آن دسته از واحدهایی که 

ماهیت خروجی آنها فصلی است، با اولویت بندی و ارائه راهکار مناسب اقدام کرد.
وی به افزایش نظارت بر مصرف انرژی موتورخانه ها و سیستمهای گرمایشی در فصل سرما اشاره 
کرد و گفت: کاهش مصارف غیرضروری انرژی در مدیریت آلاینده های هوا بســیار موثر است و 

لازم است سازمانهای متولی نظارت خود را در این خصوص با جدیت پیگیری کنند.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت خراسان رضوی نیز در این نشســت با مروری بر دستاوردهای 
کارگروه کاهش آلودگی هوای استان و ارائه گزارشی از روند اجرای مصوبات جلسات پیشین این 
کارگروه، به تبیین اقدامات مورد انتظار دبیرخانه از دســتگاه های عضو این کارگروه برای کاهش 

آلودگی هوای استان پرداخت.
تورج همتی با بیان اینکه براساس تحلیل های کارشناسی متهم اصلی در آلودگی هوای کلانشهر 
مشهد همچنان خودروهای در حال رفت و آمد در شهر هستند گفت: نظارت های پلیس راهنمایی 
و رانندگی در این خصوص منجر به صدور نزدیک به 8۲ هزار فقره جریمه برای خودروهای فاقد 

معاینه فنی، دودزا و دارای پلاک تعمیری طی ۶ ماه گذشته شده است.
وی از افزایش روزهای دارای هوای پاک از ۲۹ روز درسال گذشته به 38 روز در سال جاری خبر 
داد و افزود: مدیریت آلودگی هوا در برنامه آمایش راهبردی و به صورت نقشه جامع محیط زیست 

استان تدوین و در اولویت سیاست های کلان اجرایی استان قرار گرفته است.
دبیر کارگروه کاهش آلودگی هوای اســتان با اشــاره به برنامه اجرایی و کوتاه مدت کاهش 
آلودگی هوای مشــهد به تشریح محورهای ۹ گانه تأثیرگذار بر آلودگی هوای استان پرداخت 
و ادامــه داد: با هدف شناســایی منابع آلوده کننده هوا، طی ۶ ماه گذشــته در مجموع 5۲۶ 
نوبت پایش از واحدهای صنعتی همچون واحدهای پالایشــگاهی و پتروشیمی، کارخانجات 
سیمان، نیروگاه ها، کارخانجات ریخته گری و نورد، معادن، کارخانجات تولید مواد شیمیایی، 
صنایع تولید عایق های رطوبتی )ایزوگام( و کوره های آجرپزی و آهک پزی در استان اقدام 

شده است.
در این جلســه گزارش هایی از اعمال قانون برای خودروهای متخلف از سوی پلیس راهنمایی و 
رانندگی اســتان، بررسی کیفیت هوای مشــهد و وضعیت آلاینده های هوا از سوی مرکز پایش 
آلاینده های محیط زیســت، وضعیت سامانه های بارشــی از سوی هواشناسی و اقدامات اجرایی 

معاونت خدمات شهری شهرداری مشهد در اجرای قانون هوای پاک ارائه شد.
کلانشــهر مشــهد در پانزدهم دی ماه برای هفتمین روز متوالی دارای هوای آلوده و در وضعیت 
هشدار بود که طبق پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان رضوی این روند طی چند روز آینده به 

دلیل عدم تغییرات جوی ادامه دارد.
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آگهی مناقصه عمومی خرید مخازن گالوانیزه

خراسان های  شهرداری  همیاری  سازمان  گردشگری  توسعه   موسسه 
 رضوی در نظر دارد نسبت به خرید تعداد 250 عدد گاری حمل زبانه

.گالوانیزه مطابق مشخصات موجود در اسناد مناقصه، اقدام نماید
 لذا متقاضیان می توانند جهت خرید اسناد مناقصه از مورخ 16 تا 20
 دی ماه 99 همه روزه از ساعت 10 صبح الی 13 به دبیرخانه موسسه
 واقع در خیابان بهار حدفاصل چهاراه بی سیم و چهارراه لشکر ساختمان
 سازمان همیاری، پلاک 240 طبقه دوم مراجعه نمایند .ضمناً مبلغ پایه
 قرارداد در اسناد ذکر و مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 5درصد رقم پایه
 برآورد شده است . آخرین مهلت تسلیم پاکات نیز ساعت 12 مورخ 2
راس روز  در همان   پاکات  بازگشایی  زمان  و  باشد  99 می  ماه   بهمن 

ساعت 14 انجام خواهد شد

��ھد ���ه ��تا  ��تا   ��ھد

511/1 اداره کل ثبت اسـناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 

برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶۲71003734 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم ثریا جعفـری فرزند سـیف ا... در ششـدانگ اعیان یک بـاب خانه بـه مسـاحت 43/۶0 متر مربع 
قسـمتی از پـلاک ۶0  -اصلـی بخـش  ۹ واقـع در خیابـان شـیخ طوسـی ۲5و۲7 داخـل کوچـه یـک متـری پـلاک 4۲5 - اعیـان متعلق بـه خـود متقاضی و عرصـه موقوفه 
کربلایـی حسـن دربـان و آقامیـرزا محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعـه متضرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الف8۲1 
تاریخ انتشـار نوبت اول: 1399/1۰/16  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/11/1

حمیدرضا افشـار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/2 اداره کل ثبت اسـناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسـناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . 1ـ نظر به دسـتور مواد 1 و3 قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 13۹8۶030۶013001۹71 مـورخ 13۹8/10/1 هیات اول موضوع مـاده یک قانون 
مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک گنابـاد تصرفات مالکانـه و بلامعـارض متقاضی آقای حسـین خراسـانی فرزند باقر در ششـدانگ یک  قطعـه باغ محصور  به مسـاحت 
۹۹1/۲3 متـر مربـع از پـلاک شـماره 33۶  فرعـی  باقیمانـده از یـک اصلـی واقـع در اراضـی علی آبـاد  بخش یک حـوزه ثبت ملک گنابـاد خریداری شـده از آقای باقر خراسـانی مالک 
رسـمی محـرز گردیـده اسـت، لـذا بـه موجـب ماده 3 قانـون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته 
باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محل تا دو مـاه اعتراض خود را بـه اداره ثبت محـل وقوع ملک تسـلیم و گواهی تقدیم و رسـید اخذ نمایند. 
معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت به دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت محل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 

عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می نماید و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشـار نوبت اول: 1399/1۰/16   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/11/1

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

با ما تماس بگیرید:
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6  
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کلاهبرداری ۸ میلیارد تومانی از مردم با ســیگنال 
فروشی

محمدعلی شــیری زاده، مدیر امور حقوقی و انتظامی ســازمان 
بورس:سیگنال فروشــی اصطلاحی است که در محافل بورسی 
مورد اســتفاده قرار می گیرد که در بازار معادل فارســی آن خبر 
فروشــی می شــود.برخی افراد در فضای مجازی مدعی هستند 
اطلاعاتــی دارنــد و آنها را بــا نرخ های مختلف می فروشــند. 
سیگنال فروشان قیمت ها را بر مبنای اطلاعات طبقه بندی تعیین 
می کنند مثلا ســیگنال نقره ای، طلایــی و ویژه.این افراد هیچ 
دانشــی از بازار ندارند و فقط به برخی اطلاعات نهانی دسترسی 
دارند. سرمایه گذاران فراموش نکنند اگر این سیگنال ها ارزشمند 
و واقعی باشد، فرد به جای فروش خودش از آن استفاده می کند و 
سودی بسیار بالاتر از درآمد سیگنال فروشی کسب می کند. امروز 
از اداره آگاهی اراک اعلام کردند فردی با عنوان سیگنال فروشی 
از مردم 8 میلیــارد تومان کلاهبرداری  کرده که همه این وجوه 
پس اندازهای خرد مردم بوده و الان پاســخ گو نیســت، این فرد 
سیگنال فروش از طریق کانال تلگرامی بوده، چنین شکایت هایی 

در سازمان بورس زیاد است./ فرابورس
آغاز غنی سازی 2۰ درصدی ایران به معنای خروج 

از برجام است؟
ابوالفضل ظهره وند کارشناس مسائل هسته ای در گفتگویی به 
خبرآنلاین گفت:غنی سازی بیست درصدی جزو حقوق قانونی 
ایران به عنوان عضوی از آژانس و ان پی تی اســت. آنها به طور 
ضمنی حق غنی ســازی ما را پذیرفته اند.اما غنی سازی بیست 
درصــدی جزو بندهایی بود که قرار شــد در ازای لغو تحریم ها 
متوقف شود. این به معنای خروج از برجام نیست اما به این معنا 
نیســت که ما به تکلیف عمل کنیم اما آنها زیر میز بزنند. رابطه 
پایین دســتی و بالا دســتی که نداریم. این رابطه توازنش را از 
دســت داده و ایران می خواهد این توازن را به دست بگیرد. اگر 
بایدن بدون هزینه به برجام برگردد می تواند از مکانیســم ماشه 
استفاده کند و علیه ما اجماع سازی کند. ما باید این وضعیت را به 

خوبی ببینیم و برایش برنامه ریزی داشته باشیم.
مجلس یازدهم؛ هم بی قرار هم عصبانی

برخی نمایندگان مجلس یازدهم در حالی همچنان بی محابا و با 
ادبیات ناپســند رئیس جمهور و دولت او را خطاب قرار می دهند 
که پیش از این، اقداماتشــان دو بار با تذکر رهبر معظم انقلاب 
مواجه شــده بود.هربار که صحن علنی مجلس برگزار می شود، 
روزی نیست که یکی از این نمایندگان هجمه تندی علیه رئیس 
قوه مجریه نداشته باشد.هجمه هایی که اگر صرفا مبتنی بر نقد 
کارشناسانه بود، بیانش حتما برای رفع اشکالات احتمالی در هر 
نهادی، مفید واقع می شــد اما مشکل اینجاست که این هجمه 
ها ســوار بر کلماتی ناپسند و دور از ادب است که مغایر با شان 
نمایندگی و ادبیات بهارستان نشینی است و همین ، تاسف افکار 
عمومی را در پی داشته است.تنها نتیجه ای که میتوان از تداوم 

هتاکی ها به دومین مقام عالی کشور گرفت آن است که مجلس 
یازدهم، مجلســی بی قرار و عصبانی است ؛ تا حدی که آنان را 
از مقام ناظر به موضع ســتیز و کینه جویی تنزل داده اســت. /

خبرآنلاین
می توان درباره حضور نظامیان در انتخابات ریاست 

جمهوری تجدید نظر کرد؟
ســید رضا اکرمی، عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: امام )ره( با 
توجه به شــرایط خاص دوران خود توصیه های داشته اند که از 
جمله  آنها »عدم حضور نظامیان در سیاست است« بود. اما الان 
که درگیر جنگ نیستیم و درگیر مسائل اقتصادی و کرونا هستیم، 
باید بنشینیم و فکر کنیم می توانیم نسبت به حضور نظامیان در 
عرصه های سیاسی تجدیدنظر کنیم یا نه؟  نظامی ها مثل اهالی 
صنعت یا حقوق دان ها ویژگی های خاصی دارند. اما اگر کســی 
بین آنها پیدا شود و مردم به این تشخیص برسند که می تواند با 
حضور در دولت موانع  بلند پیش رو را از مســیر پیشرفت بردارد، 
چه اشــکالی دارد که برای شــرکت در انتخابات اعلام آمادگی 

کند؟  /اعتماد آنلاین
اصرار رییس شورای رقابت بر اجرایی کردن فرمول 

جدید قیمت گذاری
انتقادها و گمانه زنی در مورد فرمــول قیمت گذاری خودروهای 
کم تیراژ در حالی بالا گرفته که شورای رقابت بر اجرای بی کم و 
کاســت این دستورالعمل تأکید دارد.رئیس شورای رقابت با بیان 
اینکه فرمول جدید شورای رقابت برای قیمت گذاری 18خودروی 
کم تیراژ داخلی بر مبنای تکالیف و وظایف ذاتی این شــورا، با 
مشورت با مسئولان وزارت صمت و سازمان بازرسی کل کشور و 
انجام کار کارشناسی در مرکز ملی رقابت تصویب و ابلاغ شده و 
با فشار و انتقادها تغییر نمی کند، گفت: اتفاق خاصی برای ابلاغ و 
اجرای این فرمول قیمت گذاری نیفتاده است و ارائه دستورالعمل 
برای کالاها و بازارهای انحصــاری مانند خودرو وظیفه قانونی 

شورای رقابت است./همشهری
حمله به ایران؛آخرین حیله ترامپ پیش از خداحافظی
تریتا پارســی رئیس اندیشکده کوئینســی آمریکا در تازه ترین 
یادداشــت خود با عنوان »حمله به ایران، ممکن اســت آخرین 
مکر ترامپ پیش از خداحافظی باشــد« نوشــت: تحرکات اخیر 
پنتاگون در خاورمیانه )برای جلوگیری از هر گونه اقدام از سوی 
ایران در آستانه سالگرد ترور)شهید سپهبد قاسم سلیمانی(، همراه 
با گزارش رســانه های اسرائیلی مبنی بر درخواست عربستان و 
اسرائیل از ترامپ برای بمباران ایران قبل از ترک دفترش، گمانه 

زنی ها پیرامون چند هفته فاجعه بار را تقویت می کند.
تخفیف های فروشــگاه های زنجیره ای چقدر واقعی 

است؟
مدیر کل تعزیرات حکومتی اســتان تهران گفت: طبق بررسی 
ما بسیاری از تخفیف های فروشــگاه های زنجیره ای غیرواقعی 
و در اصل گرانفروشــی و کم فروشی است. گفته می شود برخی 

از این فروشگاه ها ضمن تبانی 
تولیدکننده هم  کارخانه هــای  با 

نرخ کالا را در کارخانه بالاتر از نرخ 
واقعــی ثبت می کنند تا در فروشــگاه 
مدعی ارائه تخفیف در فروش شوند و 
هم اینکه گاهی مشخصات ثبتی کالا 

از نظر وزن، کیفیت مواد اولیه و واسطه ای با مشخصات حقیقی 
کالا مطابقت ندارد، از این رو تخفیف قیمت ارائه شده روی کالا 

در واقع یک تقلب می باشد./جوان آنلاین
اگر به FATF بپیوندیم ۸۰میلیــارد دلار صادرات و 
وارداتی که الان غیررسمی انجام می دهیم،متوقف 

می شود!
کیهان نوشــت:به همت انجمن اســلامی دانشجویان مستقل 
دانشــگاه علامه طباطبائی اولین جلســه از سلســله جلسات 
»اســتدلالِ مصلحت«، با حضور حجت الاسلام  مصباحی مقدم 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شد.مصباحی مقدم 
در این جلسه گفت: می گویند کسانی که خودشان دچار پولشویی 
هستند، نمی خواهند مبارزه با پولشویی دنبال بشود و از این جهت 
دو کنوانسیون پالرمو و CFT تصویب نشده است. در صورتی که 
قانون مبارزه با پولشویی در سال 8۶ تصویب شده و دارد اجرایی 
می شــود. وی اظهار داشت: ما ســالانه 40 میلیارد دلار واردات 
و 40 میلیارد دلار صادرات داریم. این موارد چطور انجام شــده 
اســت؟ این موارد رسمی نیســت. اما اگر به این دو کنوانسیون 
ملحق می شــدیم دیگر هیچ کاری نمی توانستیم انجام دهیم و 

حتی این مبادلات هم انجام نمی شد.
دیدار چهره های مختلف سیاسی با لاریجانی برای 

رایزنی درباره انتخابات 1۴۰۰
عزت ا... یوسفیان ملا از نزدیک ترین چهره های مجلس به علی 
لاریجانی ، گفت: آقای لاریجانی تا این لحظه برای کاندیداتوری 
انتخابات 1400 اعلام آمادگی نکرده اند. بســیاری به ایشــان 
مراجعه کردند و در این باره درخواست دادند. اشخاص مختلفی به 
ایشان رجوع کرده اند و درباره انتخابات ریاست  جمهوری 1400 
صحبت کرده اند اما آقای لاریجانی هنوز اظهارنظری نفیا یا اثباتا 

درباره انتخابات نداشته است./اعتماد
توصیه خبرنگار نیوزویک به بایدن درباره ایران

خبرنگار نشــریه »نیوزویک« بــه رئیس جمهور منتخب آمریکا 
توصیــه کرد که به ایران اعلام کنــد خواهان درگیری و تقابل 
نیست.دانیل دپتریس در توئیتر خود نوشت: لازم است دولت جو 
بایدن پیامی به تهران ارسال کند که ما خواهان تقابل و درگیری 
نبوده و خواهان بازگشــت به میز مذاکرات و یافتن راهی برای 
کاهش تنش هســتیم.وی در ادامه نوشت: احتمال اقدام تلافی 
جویانه ایران در مورد انتقام شهادت سردار قاسم سلیمانی کاملا 
وجود دارد. ایران بارها اعلام کرده که حمله موشــکی عراق در 
سال گذشته اقدامی خفیف بوده اســت. ایرانیان نفرت و خشم 

زیادی از آمریکا به دلیل ترور قاسم سلیمانی دارند.
نقوی حسینی: قالیباف دوست دارد دستور از بالا به 

پایین بدهد
سید حسین نقوی حســینی، نماینده پیشین مجلس درباره این 
موضوع گفت: »طبق قوانین نامزد ریاست جمهوری نیاز به استعفا 
یــا توقف فعالیت های خود ندارد البتــه در مدت خاصی نباید به 
تبلیغات رسمی بپردازد یا از رسانه های عمومی برای مطرح کردن 
خود اســتفاده کند؛ بنابراین حضور در جایگاه ریاســت مجلس 
مغایرتی با نامزدشــدن در انتخابات ریاست جمهوری ندارد«.او 
درباره شرایط قالیباف اظهار کرد: »آقای قالیباف که رئیس مجلس 
است و قرار است چهار ســال در مجلس خدمت کند اما اگر در 
انتخابات هیئت رئیســه که پیش از انتخابات ریاســت جمهوری 
اســت شــرکت کند و اگر رأی هم بیاورد و بعــد در انتخابات 
ریاست جمهوری نامزد شود، حتما تداخل به وجود می آید و اگرچه 
در از نظر قانونی منعی ندارد، اما اگر نامزد هیئت رئیســه شود و 
بعد هفته بعدش نامزد ریاست جمهوری شود، وضعیت مبهمی در 

وظایف مجلس ایجاد می شود«.
او در پاسخ به این پرسش که اگر قالیباف قصد ریاست جمهوری 
داشــته باشــد، نمایندگان برای ریاســت مجلس بــه او رأی 
می دهنــد یا نه، تصریح کرد: »به هر حال حتما فراکســیون ها 
در چنین حالتی با آقای قالیباف جلســه می گذارند و به تفاهمی 
با او می رســند و شاید پیشــنهاد دهند که اگر قرار است نامزد 
ریاست جمهوری شــود، نامزد هیئت رئیسه نشود«.این نماینده 
پیشین مجلس درخصوص احتمال ادامه کار قالیباف در مجلس 
خاطرنشــان کرد: »آقای قالیباف روحیه اجرایی دارد و خودش 
هم تمایل ندارد در مجلس ادامه کار دهد. او بیشــتر دوســت 
دارد دســتور از بالا به پایین بدهد و خیلــی اهل نمایندگی و 
ریاست مجلس نیست زیرا رئیس مجلس خیلی تفاوتی با دیگر 
نماینده ها ندارد و در بســیاری از کشورها بیشتر نقش سخنگو 
دارد. به هر حال این موضوع هم وجود دارد که اگر او بخواهد از 
مجلس بیرون بیاید، در مجلس بحران ریاست به وجود می آید 
زیرا در غیاب او همــه نماینده ها خود را هم اندازه هم می بینند 
و شــاید انتخاب رئیــس دیگری با ترکیب فعلــی نمایندگان 
قدری ســخت باشد و شاید فقط آقای زاکانی بتواند قدری نظر 

نمایندگان را به خود جلب کند«.
او در پاسخ به این پرسش که آیا این احتمال وجود دارد که سعید 
جلیلی در انتخابات میان دوره ای مجلس با قصد ریاست مجلس 
وارد انتخابات مجلس شود، گفت: »آقای جلیلی در زمره کسانی 
که احتمال نامزدی اش برای ریاست جمهوری بسیار قوی است 

و تصور نمی کنم تمایلی به نمایندگی مجلس داشــته باشد که 
اگر چنین قصدی داشــت در همان ســال۹8 می آمد. علاوه بر 
این تعداد بســیاری هســتند که از مجلس جامانده اند و رقابت 
برای میان دوره ای بالاســت و آقای جلیلی وارد چنین عرصه ای 

نمی شود«.
گنجی: جنــاب جهانگیری! ما بــرای حفظ وحدت 

ساکت مانده ایم
عبدا... گنجی فعال رســانه ای در کانال تلگرامی خود نوشــت: 
جناب جهانگیری! رهبری فرمودند خاتمی تمیز اســت قبول. 
گفتند نجیب اســت قبــول. اما به خاتمی حــرف دیگری هم 
زدند.1-از کسانی که شــعار نه غزه و نه لبنان دادند)ماموریت 
حاج قاسم(ابراز برائت کنید۲-از اتهام تقلب به نظام عذرخواهی 
کنید.خاتمی برای حاج قاســم محترم بــود؟ قبول اما نامه ای 
که گفتید کودتاســت را هم امضا کرد.هاشمی برای حاج قاسم 
محتــرم بود؟ قبــول. اما علیه نامه بدون ســلام او در کرمان 
ســخنرانی هم دارد. روحانی برای حاج قاسم محترم بود؟ بله 
اصلا حاج قاســم اهل احترام بود اما محتوای ســخنان ایشان 
خطاب به روحانی)جلســه فرماندهان ســپاه با روحانی(را هم 
منتشــر کنید. مابرای وحدت ساکتیم. شــما جامعیت ایشان را 

حفظ کنید.
چرا نفتکش کره ای در خلیج فارس توقیف شد؟

معاون اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: کشتی کره ای 
که اقدام به آلودگی دریایی کرده بود، پس از اخطار شــناورهای 
عبوری و گشتی نیروی دریایی سپاه اقدام به طی مسیر می کند 
که در نهایت متوقف می شود.اســماعیل مکی زاده، معاون اداره 
کل بنادر و دریانــوردی هرمزگان عصر امــروز در توضیحاتی 
درباره توقیف کشــتی کره ای در آبهای خلیج فارس اظهار کرد: 
تانکر ویژه حمل مواد شــیمیایی و نفتی کشــتی کره ای با نام 
HANKUK CHEMI مقارن ساعت 10صبح امروز دوشنبه 15 
دی ماه ۹۹ در 11 مایلی جزیره تنب بزرگ در مسیر بندر الجبیل 
عربستان به سمت فجیره امارات اقدام به ایجاد آلودگی دریایی 
کرد.وی افزود: یگان عبوری گشــت نیروی دریایی ســپاه که 
متوجه این تخلف می شــوند، به این کشتی اخطار داده اما شناور 
مذکور بدون توجه به اخطار ها به مسیر خود ادامه می دهد.به گفته 
معاون اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان، وی افزود: در نهایت 
این شــناور به دستور مرجع قضایی اســتان توقیف و برای سیر 
مراحل قانونی و بررسی های لازم، به سمت لنگرگاه بندرعباس 
هدایت شده است که نتایج بررسی ها با توجه به ضوابط و مقررات 

دریایی و قضایی اعلام خواهد شد.

آغاز غنی سازی 20 درصدی ایران به معنای خروج از برجام است؟ / چرا نفتکش کره ای در خلیج فارس 
توقیف شد؟ / نقوی حسینی: قالیباف دوست دارد دستور از بالا به پایین بدهد


